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Dňa 27. júna 2009 vyvrcholil Týždeň športu už po tretíkrát 
celodenným podujatím Vítanie leta na Tajchu. Prípravy tohtoročného 
podujatia sprevádzali obavy, či nám počasie dovolí zrealizovať predstavy 
v rámci kultúrneho programu.

Slnečné sparné ráno sa k obedu umúdrilo, no počas krásnej 
rozprávkovej cesty, ktorú pripravilo centrum  voľného času, už mraky 
krúžiace nad Tajchom zvestovali, že krásnemu počasiu bude koniec. 
Prostredníctvom Novobanských novín by sme sa chceli poďakovať za 
spoluprácu pri organizovaní tohto podujatia za Občianske združenie 
Daniela  Igorovi Moškovi, za penzión Tajch  Mgr. Ľubici Hollej, ktorí 
sa starali sponzorsky o stravovanie zúčastnených detí, účinkujúcich, 
volejbalistov a cyklistov, pracovníčkam centra voľného času, ďalej 
Kataríne Zvonárovej, Marcelovi Šálymu, kynológom, detskému domovu, 
Domu sociálnych služieb Hrabiny, novobanským karatistom, jazdeckej 
škole Beri, fi rme UNISTAV, s. r. o., Milošovi Maslenovi a Kataríne Hrúzovej 
z Bagetky oproti Hoťapu.

Týždeň športu vo výsledkoch

Jana Raková 

V uplynulých dňoch sa 
v našom meste športovalo v rámci 
akcie Týždeň športu pre všetkých 
v 30 disciplínach, v ktorých sa 
vystriedalo do 735 športovcov. 
Oproti minulému roku pribudla 
lukostreľba a cyklistika dospelých 
a hoci počasie nám celý týždeň 
neprialo, účasť športovcov bola 

nad očakávanie výborná. Chcem 
sa poďakovať všetkým, ktorí sa 
dobrovoľne podujali organizovať 
jednotlivé športy. Sú to:  Maťo 
Štuller, Paľo Hrčka, Rena Juhásová, 
Vlado Vozár, Miloš Mišura, Braňo 
Pirháč, Janka Zimová, Jozef Antal, 
Dušan Šipikal, Juro Hudec, Ľubo 
Snopek, Vlado Zvonár, Vierka 

H o m o l o v á , 
Robo Müller 
s  Ľ u d o m 
B e l u s k ý m , 
J o z e f 
Stankay, Ján 
Šály, Jaro 
Svetík, Dodo 
Foťko, Ivan 
Lachký, Jozef 
Rusňák, Julo 
U h r e c k ý , 
K a t k a 
Zvonárová, 
Rado Mádel, 
Tóno Segéň, 
Juro Kološta, 
M a ť o 
Mikuška a 
Jarko Rafaj.

T e š í 
nás, že 
pribudli noví 
organizátori, 
nové športy 
a  h l a v n e 
z á u j e m 
m a l ý c h 
aj veľkých hýbať sa, súťažiť, 
športovať.

 w Foto: -IL-

V Í T A N I E     L E T A

 w Víťazné družstvo Hltákov.   

 w Príprava pred jazdou na lanovej dráhe.

(pokračovanie na str. 7)

1. BREŽSKÉ 
REMESELNÉ DVORY

Obec Brehy a občianske 

združenie Brežan 

Vás pozývajú na 

v sobotu 8. augusta 2009 
o 10,00 hod.
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Z mestského zastupiteľstva
Mestské zastupiteľstvo na svojom mimoriadnom zasadnutí dňa 25. 6. 2009

vzalo na vedomie:
- kontrolu plnenia uznesení č. 45 až č. 53 

mimoriadneho MsZ zo dňa 21. 5. 2009

schválilo:
- 1. úpravu rozpočtu mesta Nová Baňa 

v roku 2009
- 1. úpravu rozpočtu nákladov, výnosov 

a výsledku hospodárenia TS Nová Baňa
- všeobecne záväzné nariadenie mesta 

Nová Baňa č. 10/2009 zo dňa 25. 6. 2009 
o mieste a čase zápisu dieťaťa na plnenie 
povinnej školskej dochádzky a o príspevkoch 
na čiastočnú úhradu nákladov v školách 
a v školských zariadeniach v zriaďovateľskej 
pôsobnosti mesta Nová Baňa 

- všeobecne záväzné nariadenie 
mesta Nová Baňa č. 11/2009 zo dňa 
25. 6. 2009 o nakladaní s komunálnymi 
odpadmi a s drobnými stavebnými odpadmi 
a elektroodpadmi z domácností

- cenníky platieb za predajné miesto na 
novobanskom jarmoku – na 1 deň konania 
jarmoku a na 2 dni konania jarmoku

- odpredaj pozemku s výmerou 60 m2 pre 
Alenu Levickú, Školská č. 46/16, Nová Baňa s 
cieľom rozšírenia dvorovej plochy bez realizácie 
výstavby garáže v kúpnej cene dohodou po 
11,617 EUR/m2  

- plán kontrolnej činnosti hlavného 
kontrolóra mesta Nová Baňa na II. polrok 2009.

predbežne schválilo:
- odpredaj  pozemku na Potočnej ul. s 

výmerou cca 800 m2  pre Ludwiga Lehmanna,  
Heinrichstrasse 30,  Toging am Inn,  Nemecko 
v kúpnej cene dohodou  po 1,00 EUR/m2    s 
cieľom rozšírenia svojho pozemku    

-  odpredaj časti nehnuteľnosti na Prírodnej  
ul., cca 380 m2,  pre Jána Budinského   a manž. 
Emíliu Budinskú, Prírodná  č. 709,  Nová Baňa  
s cieľom rozšírenia pozemku  v kúpnej cene 
dohodou  po 3,00 EUR/m2

-   uzatvorenie zmluvy o budúcej kúpnej 
zmluve  na odpredaj pozemku  s výmerou cca 
1200 m2 pre Ing. Štefana Bielika  a 

manž.,  Moravecká č. 18, Topoľčianky s 
cieľom vybudovania vodnej nádrže, ktorá bude   
umiestnená pri Starohutskom potoku   po  pravej 
strane prístupovej komunikácie k zjazdovke od 
autobusovej zastávky Drozdovo a bude  slúžiť 
na zasnežovanie lyžiarskej zjazdovky  v kúpnej 
cene dohodou po 1,00 EUR/m2 

-  uzatvorenie zmluvy o budúcej kúpnej 
zmluve  na odpredaj pozemku  pre Ing. Štefana 
Bielika  a manž.,  Moravecká č. 18, Topoľčianky 
s cieľom   majetkovoprávneho vysporiadania 
pozemku   zabratého vybudovanou kaplnkou 
a priľahlého pozemku s výmerou cca 563 m2 
a s cieľom majetkovoprávneho vysporiadania  
pozemku na    rozšírenie lyžiarskej zjazdovky  s 
výmerou cca 4889 m2  v kúpnej  cene dohodou 
po 1,00 EUR/m2  

- odpredaj časti nehnuteľnosti na 
Moyzesovej ul. s výmerou cca 6 m2  pre 
Slovenský plynárenský priemysel, a. s., 
Mlynské Nivy  44/b, Bratislava  s cieľom 
osadenia Stanice katódovej ochrany  v rámci 
stavby APKO miestnych plynovodov  v meste 
Nová Baňa, rok 2009  

zrušilo: 
- uznesenie  Mestského zastupiteľstva 

mesta Nová Baňa číslo 6/2009/C1  zo dňa 29. 
1. 2009 z dôvodu prijatia nového uznesenia  
pod  bodom  A/3, ktorým sa  mení  umiestnenie 
a predbežná výmera pozemku  k uzatvoreniu 
zmluvy o budúcej kúpnej zmluve na odpredaj 
pozemku  pre Ing. Štefana Bielika a manž., 
Moravecká č. 18, Topoľčianky na realizáciu 
stavby vodnej nádrže na zasnežovanie 
lyžiarskej  zjazdovky  Drozdovo 

predĺžilo: 
- platnosť    uznesenia   č. 74/2008/A1   

zo dňa  24. 9. 2008, ktorým bolo predbežne 
schválené   uzatvorenie zmluvy o budúcej 
kúpnej zmluve na odpredaj   pozemku  pre 
Ľudovíta Briešku,  Pod sekvojou  č. 1707/27, 
Nová Baňa  s výmerou cca 3082 m2 s cieľom 
využitia na výstavbu rodinného domu  v kúpnej 
cene dohodou  po 1,66 EUR/m2 /po 50,- Sk/
m2/. 

schválilo:
- uzatvorenie zmluvy  o budúcej kúpnej 

zmluve na odpredaj pozemku  s cieľom využitia  
pozemkov  na výstavbu pravoslávneho chrámu, 
osadenia zvonice,  na parkovacie plochy 
a vstup do chrámu pre Pravoslávnu cirkevnú 
obec Nová Baňa  so sídlom Hontianska č. 35,  
Hontianske Moravce v  kúpnej cene dohodou 
za 1,00 EUR 

-  uzatvorenie zmluvy o zriadení vecného 
bremena na  zabudovanú vodovodnú prípojku 
na Spodnej ul. v prospech vlastníčky pozemku  
Daniely Volfovej,  Spodná   č. 1001/16, Nová 
Baňa  na dobu neurčitú a bezodplatne

-  uzatvorenie  dohody o zrušení  zmluvy 
o budúcej kúpnej zmluve  č. 1/2007 zo dňa    
25. 7. 2007 uzatvorenej   medzi mestom Nová 
Baňa   ako budúcim predávajúcim  a Gabrielom 
Líškom s manž.  Blaženou Líškovou, rod. 
Vallovou,  trvale bytom Hájska ul. 27,  Nová 
Baňa  ako budúcimi kupujúcimi   na odpredaj  
nehnuteľnosti s výmerou 490 m2 v časti oproti 
kúpalisku s cieľom jeho využitia budúcimi 
kupujúcimi  na výstavbu bowlingovej haly  

- zrušenie záväzkov vyplývajúcich zo 
zmluvy o budúcej kúpnej zmluve č.6/2006  pre 
Igora Mošku a manž., Partizánska č. 5, Nová 
Baňa v súvislosti s výstavbou plážového ihriska 
v lokalite Tajch,  zmenu stavebníka plážového 
ihriska v lokalite Tajch z Igora Mošku s manž. na 
Jozefa Kráľa, Trieda SNP 31, Banská Bystrica, 
uzavretie nájomnej zmluvy na pozemky 
plážového ihriska s výmerou 801 m2 pre Jozefa 
Kráľa, Trieda SNP 31, Banská Bystrica na dobu 
10 rokov s ročným nájmom 33,19 EUR

- vyhlásenie  verejnej súťaže č. 2/2009 
mestom Nová Baňa  na uzatvorenie zmluvy  
o budúcej kúpnej zmluve na odpredaj  
pozemkov určených na výstavbu rekreačných 
chát v rekreačnej oblasti Tajch, Nová Baňa

neschválilo:
- odpredaj nehnuteľnosti s dreveným 

objektom – bývalá autoškola TABO, 
Bernolákova č. 31 s výmerou 241 m2 pre Andreu  
Šurkovú, Čaradice 14  z dôvodu, že predmetný 
pozemok po zbúraní dreveného  objektu mesto 
plánuje využiť na spevnené  odstavné plochy 

- prenájom  nehnuteľnosti  objektu chaty 
Vojšín  pre Detskú organizáciu Fénix – Územná 
správna rada v Novej Bani, Cintorínska č. 55, 

Nová Baňa z dôvodu, že predmetný objekt  je 
v správe Centra voľného času, Bernolákova 
č. 30, Nová Baňa a nie je určený na prenájom  
tretej osobe 

- odpredaj  pozemkov  v rekreačnej oblasti 
Tajch  s celkovou výmerou 394 m2 pre Gabriela 
Kékešiho, Nábrežná  č. 14,  Nová Baňa  s 
cieľom majetkovoprávneho vysporiadania 
pozemkov  zabratých nepovolenými dočasnými 
stavbami  v kúpnej cene dohodou   po 16,60 
EUR/m2 /po 500,- Sk/m2/

- odpredaj  nehnuteľností pozemkov  vo 
vlastníctve  mesta Nová Baňa   s výmerou 1707 
m2  pre Stanislava Mištíka ml., Lietajova  332,  
Nová Baňa, pričom je   nevyhnutné zachovať   
existujúce prístupové komunikácie a prípadné 
ďalšie prístupy  k nehnuteľnostiam,  ku ktorým 
je jediný prístup  z predmetných mestských 
pozemkov

uložilo:
- spoločnému stavebnému úradu 

pri povoľovaní stavieb na podnikateľské 
a verejnoprospešné účely  stanoviť dostatočný 
počet parkovacích miest v objekte alebo 
v blízkosti objektu bez možnosti využitia 
verejných priestranstiev a parkovísk na 
povolenie takejto stavby.

Úplné znenie uznesení je zverejnené na 
úradnej tabuli mesta Nová Baňa a tiež na 
internetovej stránke mesta Nová Baňa.

- km -

Mesto Nová Baňa ponúka do prenájmu 
nebytové priestory na Bernolákovej ul. 11 
v Novej Bani  na II. poschodí s výmerou  
20 m2, 15,90 m2 a 21,45 m2. Vhodné na 
kancelárske účely. 

Mesto Nová Baňa ponúka ihneď do prenájmu 
nebytové priestory na Školskej ul. 25 v Novej 
Bani – budova bývalého Strediska služieb 
škole s výmerou  19,10 m2 na I. poschodí. 
Vhodné na kancelárske účely. 

Mesto Nová Baňa 
ponúka 

Písomné žiadosti zasielajte na adresu 
Mestský úrad, 

Námestie slobody 1, Nová Baňa. 
Bližšie informácie k prenájmu budú 

záujemcom  poskytnuté na tel. č.: 045/68 
56 673, resp. osobne na Mestskom úrade 

v Novej Bani, č. d. 6.

INZERCIA
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Primátorka informuje
4. 6. 2009 - odovzdanie projektu Regenerácia sídel v Banskej Bystrici 

na ÚBBSK
6. 6. 2009 -  voľby do Europarlamentu
8. 6. 2009 -  Športová kvapka krvi, pri tejto príležitosti mesto dostalo 

Ďakovný list za spoluprácu od Slovenského Červeného kríža
9. 6. 2009 - stretnutie s poslancami k návrhu 1. úpravy rozpočtu 

mesta Nová Baňa
11. 6. 2009 -  doplnenie projektu v Banskej Bystrici
16. 6. 2009 - zasadnutie Združenia mikroregiónu Nová Baňa, na 

ktorom bola  členom predložená správa o hospodárení, informovaní 
o  podpore projektov cez VZN 5/2007 BBSK, problémoch v komunikácii 
samospráv s SES, a. s. , výmena skúseností v oblasti opatrovateľskej 
služby a spaľovania odpadov zo záhrad, poďakovanie za podporu pri 
udržaní pošty v centre mesta

- verejné zhromaždenie – záujem zo strany občanov sa zvýšil. 
Zúčastnených sme informovali o riešení podnetov z predchádzajúcich 
stretnutí. Prítomných trápi mestský rozhlas, ktorý nie všade dobre počuť 
(žiaľ, členitosť terénu a rozľahlosť mesta je špecifi cká a ďalšie investície 
do tejto oblasti sú pri iných potrebách nereálne), ďalej zápach a potkany 
v blízkosti Baníckeho námestia, zimná údržba, chodníky a podobne. 
Prítomní získali prehľad o projektoch podaných mestom v rokoch 
2008  do júna 2009.

19. 6. 2009 – stretnutie členov OIK s generálnym riaditeľom SE, a. s. 
pri príležitosti podpísania hlavných dodávateľských zmlúv na dostavbu 3. 
a 4. bloku JE Mochovce

- vernisáž súťažnej výstavy Textilná tvorba 2009 s celoštátnou 
pôsobnosťou v Pohronskom múzeu

22. 6. 2009 – valné zhromaždenie Mestských lesov, s. r. o.
23. 6. 2009 –  HNClub za účasti predsedu BBSK, ktorého nosnou 

témou boli dotácie pre samosprávy
24. 6. 2009 – 1. stretnutie projektového tímu k operačnému programu 

Informatizácia spoločnosti
25. 6. 2009 – privítanie zástupcov Regionálnej správy ciest 

Banskobystrického samosprávneho kraja 
- zasadnutie mestského zastupiteľstva
26. 6. 2009 – prijatie najlepších žiakov našich škôl
- prijatie riaditeľa ZUŠ pri príležitosti odchodu do dôchodku
27. 6. 2009  - Vítanie leta 2009 na Tajchu, záver Týždňa športu pre 

všetkých
29. 6. 2009 – prehliadka a slávnostné uvedenie II. etapy skládky v 

Bzenici do prevádzky
30. 6. 2009 – pracovné stretnutie primátorov miest k doriešeniu 

fi nancovania autobusovej dopravy na prímestských linkách v Banskej 
Štiavnici 

Ako to bude  ďalej s 

fi nancovaním miestnej dopravy

Koncom mája sa uskutočnilo 
ďalšie pracovné rokovanie 
zástupcov BBSK a dopravcu SAD 
Zvolen, a. s., s primátormi miest 
Banská Štiavnica, Detva, Hriňová, 
Krupina a Nová Baňa.

Týkalo sa zabezpečenia 
verejnej autobusovej dopravy 
v mestských aglomeráciách, 
jednoducho povedané — miestnej 
dopravy.

Už v minulom roku bola 
požiadavka na spolufi nancovanie 
tejto dopravy z rozpočtu mesta, 
ktoré by pre naše mesto bolo vo 
výške vyše 1,5 mil. Sk. Túto hrozbu 
sa podarilo odvrátiť vďaka prvému 
rokovaniu, z ktorého vyplynula 
požiadavka  na zachovanie 
doterajšieho spôsobu fi nancovania 
dopravy a hlavne vďaka ústretovosti 
VÚC-ky.

Na ostatnom rokovaní sme sa 
dohodli na pokračovaní spôsobu 
fi nancovania do konca tohto roka. 
Budúcnosť je ale otázna.

Dopravca nás informoval 
o aktuálnej situácii a hlavne 
o vážnom úbytku cestujúcich, 
nevyťaženosti spojov, a teda aj 
ich nerentabilnosti. Neradi by 
redukovali existujúce spoje, ale 
bez spolufi nancovania to reálne 

hrozí. Spolufi nancovanie zo strany 
samosprávy zase ochudobní ich 
rozpočty a ohrozí iné zámery miest. 

Primátori sa dohodli, že budú 
postupovať spoločne, obrátia sa 
na ZMOS i zákonodarcov, pretože 
povinnosti v tejto oblasti prešli 
nebadane v roku 2006 na mestá 
bez potrebných fi nancií.

Želáme si, aby sa doprava 
zachovala v nezmenenej miere. 
K tomu môže prispieť jedine 
vyťaženosť spojov, teda občania, 
pretože nevyužívané spoje sú 
nerentabilné, nákladné a pre 
dopravcu zrejme nemá zmysel ich 
za každú cenu udržať. V takomto 
prípade sa spolufi nancovaniu 
nevyhneme. Ak sa tento problém 
v priebehu polroka nevyrieši, 
v roku 2010 je ochota z VÚC 
BB spolufi nancovanie 50 % 
z požadovanej výšky SAD 
a v rovnakej výške od príslušného 
mesta. V ďalšom roku už VÚC–ka 
nebude miestnu dopravu fi nančne 
dotovať a spolufi nancovanie pre 
SAD zostane len na pleciach miest, 
teda  na úkor iných požiadaviek 
a potrieb občanov.  

Mgr. Anna Miháliková
primátorka mesta

Dotácie
Prehľad dotácií na šport a sociálne 
veci poskytnuté z prostriedkov 
mesta v druhom štvrťroku v roku 
2009.

Prehľad dotácií na kultúru poskytnuté z prostriedkov mesta v druhom 
štvrťroku v roku 2009.

Organizácia
Výška dotácie 

v eurách
Účel dotácie

Stolnotenisový klub 1 500 cestovné, materiál

ŠK POOLO 850
prenájom telocvične, ceny na 
súťaže

OZ Lodenica pod orechmi 165 nákup vesiel

TK SMEČ 160 tenisové lopty, ceny na súťaže

Klub dôchodcov 170 prepravné

MC Gašparko 100
pastelky, farby, papier na akciu 
Míľa pre mamu

Rekonštrukcia objektov 

komplexu Základnej školy Jána 

Zemana v Novej Bani

Od termínu 23. 3. 2009, keď sa začali rekonštrukčné práce naplno, 
sa zrealizovali práce na hlavnom objekte a telocvični spočívajúce v  
zateplení obvodového plášťa a zateplení strešnej konštrukcie, vo výmene 
okien a dverí, klampiarskych prác. K 15. 5. 2009 boli preinvestované 
fi nančné prostriedky vo výške celkom 331 923,94 eur. V zmysle zmluvy 
o poskytnutí nenávratných fi nančných prostriedkov uzatvorenej medzi 
mestom Nová Baňa a MV a RR SR Bratislava na predmetnú stavbu  
bola na MV a RR SR predložená žiadosť o platbu na refundáciu týchto 
fi nančných prostriedkov. Postup a objem stavebných prác  priamo závisí 
od včasnosti úhrad fi nančných prostriedkov zo strany MV a RR, v čo 
pevne veríme, aby nemuselo dôjsť k dočasnému pozastaveniu prác.

J. Š.

 w Foto: -msú-

Spracovala: J. Raková  

Spracovala: R. Jányová

Organizácia
Výška dotácie 

v eurách
Účel dotácie

Združenie rodičov pri Základnej 

umeleckej škole v Novej Bani
166

na nákup cien, diplomov a 

suvenírov pre účastníkov 

regionálnej súťaže v hre na 

akordeóne

OZ Daniela 330

na ozvučenie letného festivalu 

amatérskych kapiel v dňoch 31. 7. a 

1. 8. 2009 na Tajchu
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Poslancom mestského zastupiteľstva si 
sa stal len prednedávnom, keď si nahradil 
odstupujúceho poslanca Mgr. Jána Havrana. 
Čo by si chcel ako poslanec dosiahnúť? 

Chcel by som sa pokúsiť o skrášlenie 
centra mesta a podčiarknúť jeho historickosť. 
Zviditeľňovať mesto v rámci mikroregiónu 
i celého Slovenska. Zameriam sa tiež na 
podnikateľskú sféru, na nové pracovné 
príležitosti, ako aj na možnosť prínosu nových 
investorov pre mesto.

Ktorá oblasť mestskej politiky ti je 
najbližšia a chcel by si byť nápomocný pri 
jej riešení?

Po zložení poslaneckého sľubu som mal 
možnosť výberu stáť pri rieštní problémov 
jednotlivých odvetví a rozhodnúť sa, do 
ktorej z mestských komisií vstúpim a kde by bola moja účasť potrebná. 
V súčasnosti pracujem v športovo-kultúrnej komisii, pretože táto oblasť 
mi je blízka a tu viem zhodnotiť svoje skúsenosti, vedomosti a byť 
nápomocný.

V čom vidíš najväčšiu perspektívu rozvoja mesta?
Ďalšiu perspektívu mesta vidím v lepšej kominikácii s ľuďmi. Vo využití 

krásneho okolia prírody v rámci rozvoja cestovného ruchu a športu.

Čo ťa viedlo k tomu, že si kandidoval do funkcie poslanca?
V období spred dvoch rokov, keď som kandidoval za volebný obvod 

č. 2, bol som  nabádaný občanmi, ktorí ma poznajú a oslovili ma, či by 
som to neskúsil a nešiel som kandidovať za poslanca MsZ nášho mesta, 
keďže som človek, ktorý sa často pohybuje a stretáva  s ľuďmi. Vedel som, 
že sú problémy, ktoré ťažia naších ľudí a rozhodol som sa pomôcť im. 
Touto cestou by som chcel zároveň osloviť občanov nášho obvodu, aby mi 
svoje postrehy a pripomienky k chodu nášho mesta adresovali na mailovú 
adresu, prípadne osobne. Budem rád.

Aké sú tvoje záujmy, pokiaľ ti zostáva čas?
Keďže popri svojom zamestnaní učiteľa v ŠZŠ v Novej Bani aj 

podnikám, toho času veľa  nie je, snažím sa voľné chvíle využiť aktívnym 
odpočinkom. V zime sú to hlavne všetky aktivity spojené s lyžovaním 
a v lete je mojím veľkým hobby horský bicykel a turistika.

Tvoj odkaz Novobančanom?
Dostal som možnosť pracovať pre naše mesto ako váš poslanec, 

čo si určite vážim a zároveň to cítim ako príležitosť využiť všetky moje 
schopnosti a možnosti v prospech skvalitnenia života občanov.

Záleži mi tiež na tom, aby moje mesto bolo bezpečné, čisté, bez 
nočných výtržností a kriminality. Názov kráľovské mesto by nemal byť len 
na papieri, ale skutočnosťou, na ktorú budeme všetci právom hrdí.

Zostávam otvorený smerom k občanom, priateľom. Ich podnety, 
pripomienky, návrhy sa budem snažiť posúvať ďalej k mestu, aby aj vzťah 
občan – mesto bol živý a tvorivý. Ďakujem vám za dôveru!

Ďakujem za rozhovor.

 w Mgr. Ľuboš Tužinský, 
poslanec za volebný 
obvod č. 2.

Foto: -msú-

Predstavujeme nového poslanca MsZ

 Mgr. Ľuboša Tužinského.

Záverom školského roka sa uskutočnil na pozvanie primátorky mesta 
v zasadačke Mestského úradu v Novej Bani slávnostný zápis najlepších 
žiakov a študentov novobanských škôl do pamätnej knihy mesta za 
školský rok 2008/2009. Pozvanie prijalo 16 žiakov a 14 pedagógov, 
ktorí ich počas štúdia pripravovali, 
aby z rúk primátorky mesta Mgr. 
Anny Mihálikovej a predsedu 
komisie kultúry, vzdelávania, 
mládeže a športu pri mestskom 
zastupiteľstve MUDr. Ľubomíra 
Snopeka prevzali ocenenie a 
poďakovanie za reprezentáciu 
mesta v rôznych vedomostných 
súťažiach. Z jednotlivých škôl boli 
ocenení:

Žiaci a študenti
ZŠ sv. Alžbety

Veronika Budinská
Terézia Motyková
Kristína Tencerová
Bernadeta Šuhajdová

Gymnázium F. Š. 

Martina Volentierová
Barbora Bednárová

Pedagógovia
ZŠ sv. Alžbety
Ing. Júlia Hrmová
Ing. Iveta Motyková
Mgr. Ľudmila Sokolová

Najlepší žiaci v našom meste

ZŠ J. Zemana

Paula Debnárová
Samuel Daněk
Michal Ďurovič
Nikoleta TužinskáŠZŠ Hrabiny

Martina Palatínusová
Lenka Gregáňová

SOŠ OaS

Michal Holý
Vladimíra Briešková

ZUŠ
Filip Urda
Alexandra Valková

ZŠ J. Zemana
Mgr. Jozef Zima
Mgr. Dalibor Krúpa
Mgr. Zdena Jaššová

ŠZŠ Hrabiny
PaedDr. Karin Gažiová
Mgr. Ingrid Úškrtová

SOŠ OaS
PaedDr. Slavomíra Gáborová
Ing. Edita Červenková

ZUŠ
Mgr. Marta Urdová
Mgr. Dagmar Valková

Mgr. Renáta Jányová, foto: -bg-

Gymnázium F. Š.
Mgr. Katarína Rumanková
PhDr. Mária Klimantová

OZ Daniela, mesto Nová Baňa, 
STEIGER, a. s., Vyhne 

Vás pozývajú na 13. ročník

v rekreačnom stredisku TAJCH – bufet Silvia

Ofi ciálne otvorenie o 13,00 hod.

LETNEJ FOLKOVEJ NOVEJ BANE 

18. júl 2009

Vstupné: deti do 12 r.: ZDARMA
Nad 12 a dospelí: 4 €

-bg-

Jún — mesiac poľovníctva
Aj tohtoročný mesiac jún je mesiacom poľovníctva a ochrany prírody. 

Je to mesiac zvýšenej starostlivosti o poľovnú zver. Srny a jelenice dojčia 
svoje mláďatá, diviačice sú obklopené pásikavými diviačikmi a v revíri 
začína a pulzuje nový život. Nie náhodou je práve mesiac jún zasvätený 
poľovníctvu a ochrane prírody. Poľovná zver práve v tomto letnom 
období potrebuje náležitú ochranu, ktorú jej v potrebnom rozsahu môžu 
poskytnúť len poľovníci.

V tomto období sú mláďatá zraniteľnejšie ako inokedy a potrebujú 
najväčšiu ochranu. Práve kvôli mláďatám sa treba postarať o pokoj 
v revíri napriek tomu, že o tomto čase navštevuje prírodu čoraz viac 
ľudí. Na mláďatá a inú poľovnú zver negatívne pôsobia i iné faktory 
či predátory ako vlk, rys a najrozšírenejšie vstupujú do našich revírov 
pytliacke psy.

Mesiac poľovníctva i ochrany prírody je už tradične vhodnou 
príležitosťou na propagáciu našej poľovníckej činnosti širokej verejnosti 

(pokračovanie na str. 6)
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QUO VADIS novobanská pošta 
— 2. časť

Pred mesiacom ste si, vážení občania, mohli prečítať článok pána 
M. Marušku  Alibizmus po novobansky alebo Najlepšia obrana je útok 
a reakciu pani primátorky na jeho príspevok. Je pochopiteľné, že pán 
Maruška ako podnikateľ sa na problematiku pošty pozerá z iného 
zorného uhla a presadzuje svoje podnikateľské záujmy, pričom svoje 
metódy a spôsoby konania podsúva mne ako pracovný nástroj. 
Nepoužívam ich a nemám o ne ani záujem.

V mojom  článku o pošte, QUO VADIS novobanská pošta... spred 
dvoch mesiacov, som nikoho neohováral ani neurážal, nevystupoval 
anonymne a ani som do problému nevložil žiadnu politiku. Tak 
nerozumiem, o čom to pán Maruška píše. Bol to čisto faktografi cký 
príspevok o jednotlivých krokoch vedenia mesta za zachovanie pošty 
v centre. A v takomto duchu chcem aj pokračovať.

-  Z podnetu a iniciatívy spoluobčanov mesto zorganizovalo petíciu 
na podporu zachovania pošty v centre, ktorú podpísalo viac ako 2700 
občanov, za čo im patrí vďaka.

-  Listom zo dňa 11. 5. 2009 sa primátorka mesta obrátila 
s  prosbou o  pomoc pri riešení problému umiestnenia prevádzky 
pošty v meste Nová Baňa priamo na Ing. Ľubomíra Vážneho, ministra 
dopravy, pôšt a telekomunikácií.

-  Dňa 12. 5. 2009 bol poslaný druhý list Ing. Liborovi Chrástovi, 
generálnemu riaditeľovi Slovenskej pošty, a. s., s ponukou nebytových 
priestorov na Bernolákovej ul. 3.

-  Poslanci mestského zastupiteľstva dňa 21. 5. 2009 prijali 
uznesenie, v  ktorom vyjadrili súhlas na uvoľnenie priestorov 
Bernolákova 3 pre poštu a  fi nancovanie potrebnej rekonštrukcie 
objektu, v prípade prijatia našej ponuky na sídlo pošty.

-  Listom z  22. 5. 2009 oznámila primátorka mesta Ing. Petrovi 
Marcišovi, riaditeľovi sekcie správy majetku Slovenskej pošty, 
rozhodnutie mestského zastupiteľstva z predchádzajúceho dňa.

-  Na základe listov ministrovi Ing. Vážnemu, generálnemu 
riaditeľovi  Ing. Chrástovi a v zmysle ponuky poslanej Ing. Marcišovi sa 
dňa 29. 5. 2009 uskutočnilo dôležité rokovanie spojené s obhliadkami 
nebytových priestorov ponúkaných na prevádzku pošty. Zúčastnili sa 
ho zástupcovia ministerstva, vedenia pošty a mesta. Boli posúdené 
priestory ponúkané mestom, priestory pána Marušku na Nábrežnej 
ul., terajšie priestory pošty a novovybudované priestory  pána Garaja 
na  Štúrovej ul.

-  Dňa 16. 6. 2009 bol na mestský úrad doručený list Slovenskej 
pošty, a. s., v ktorom na základe uskutočneného pracovného stretnutia 
zo dňa 29. 5. 2009 bolo oznámené rozhodnutie, že pošta sa zo 
súčasných priestorov sťahovať nebude. V prípade, že nebude možná 
dohoda s terajším vlastníkom budovy na riešení pretrvávajúcich 
problémov, rozhodli sa začať rokovania s vlastníkom nového objektu 
na Štúrovej ulici p. Garajom.

-  Primátorke mesta bol dňa 24. 6. 2009 doručený osobný list od 
ministra dopravy, pôšt a telekomunikácií SR Ing. Ľubomíra Vážneho, 
v ktorom jej poďakoval za iniciatívu pri riešení problematiky pošty 
a zároveň ju aj požiadal, aby v  rámci  svojich možností prispela 
k úspešnému rokovaniu Slovenskej pošty, a. s., s vlastníkom budovy, 
v ktorej sa pošta v Novej Bani v súčasnosti nachádza.

Tu končia doterajšie aktivity vedenia mesta za zachovanie pošty 
v centre. Museli sme vyvinúť veľké úsilie a aj vďaka verejnej podpore 
v osobných kontaktoch s obyvateľmi a aj formou petície nebola 
vynaložená márna energia. Demokracia je aj o tom, že veci verejné sa 
dejú podľa vôle väčšiny, a tak je to správne.

Ing. Alojz Kopernický
prednosta MsÚ

Poďakovanie
Chcela by som sa prostredníctvom Novobanských novín poďakovať 

divadelníkom divadelného súboru Bukovinka, ktorí iniciatívne 

svojpomocne za fi nančnej podpory mesta obliekli do nového šatu 

divadelné javisko v priestoroch starej školy na Bukovine. Mesto prispelo na 

túto obnovu fi nančnými 

prostriedkami vo výške 

276,05 eur/8 316,28 

Sk.

Ruku k dielu 

priložili nielen samotní 

divadelníci, ale i ďalší 

pomocníci. Menovite 

sa chcem poďakovať 

pani Anne Budinskej, 
Ing. Jánovi Štrbovi, 
Kamilovi Mihálovi, 
Janke Petrášovej, 
M a g d a l é n e 
Petrášovej, Márii 

Štullerovej, Vladimírovi Štullerovi, Viere Hudecovej, Ľudovítovi 
Hudecovi, Ľubici Šimkovičovej, Petrovi Šimkovičovi, Jozefovi 
Škvarkovi, Zuzane Miklošiovej, Tiborovi Miklošimu, Romanovi 
Kelecsenyimu ml.  a Anne Miklóšiovej. 

Na záver by som chcela vysloviť želanie, aby bukovinskí divadelníci 

využívali tieto priestory i naďalej v budúcnosti, napr. na nácviky novej 

divadelnej hry.

Text: Jana Raková

w Foto: Jaroslav Rafaj

7.  6.  bola hliadka MsP privolaná na Mierovú ul. o 20,00 hod. Nachádzal 
sa tam občan v ozaj smiešnej pozícii. Ležal na prostriedku cesty s jednou 
rukou pod hlavou, akoby ho tam lekár stabilizoval, iba hlavu mal položenú 
na kolese svojho bicykla a spal. Pán neniesol žiadne známky poranenia a 
každý pokus o prebudenie ho značne podráždil. Chvíľami vyzeral, akoby 
spal s otvorenými očami. Keď sa nakoniec postavil, začal sa správať tak 
agresívne, že takmer vyprovokoval použitie donucovacích prostriedkov. 
Neskôr zrejme situáciu prehodnotil a na výzvy policajtov začal reagovať. 
Keďže nebol schopný samostatnej chôdze, hliadka ho aj s bicyklom 
odviezla domov. Keď neskôr k veci podával vysvetlenie, nič si nepamätal, 
no fotky z miesta činu mu boli dosť nepríjemné. 

Zlé jazyky občas napádajú prácu policajtov, ale asi nikto z nich 
by nechcel byť na ich mieste 9. 6. o 15,00 hod. V tom čase právom 
pohoršení občania upozornili na iného muža pod vplyvom alkoholu. 
Nachádzal sa vedľa schodišťa za VÚB. Ležal bezvládne na chrbte, od 
pol pása dolu bol nahý a celý pošpinený. Už pohľad na neho dával zabrať 
slabším žalúdkom a nieto ešte vnímať aj ten pach. Situáciu ale bolo nutné 
riešiť. Pomohol kus igelitu a rukavice. Chlapa trochu prebrali a naložili 
do auta. Potom bol aj on odovzdaný do starostlivosti rodiny, ktorá s ním 
naložila oveľa tvrdšie ako samotní policajti. 

12. 6. bol vedený posledný júnový zákrok voči občanom pod vplyvom 
alkoholu. Vtedy boli privolaní k občanke na Cintorínsku ul. Pani tiež 
ležala na verejnom priestranstve a vyvolávala verejné pohoršenie. Keď 
ju policajti prebudili, poznamenala, že ona veru pôjde sama a policajti by 
sa radšej mali venovať motorkárom. Vôľu mala, ale nešlo to. V pohybe 
jej bránili nielen tepláky na kolenách, ale aj hladina alkoholu v krvi. Keď 
potom prijala pomoc policajtov aj táto situácia bola vyriešená.

Ráno 29. 6. čakalo občanov mesta nemilé prekvapenie. Z fontány 
v Radničnom parku bola v noci zatiaľ neznámym páchateľom zhodená 
guľa, ktorá pri páde poškodila aj základnú obrubu. Celková škoda ešte 
nebola vyčíslená, ale už teraz je jasné, že oprava nebude jednoduchá. 
Mestská polícia a aj príslušníci obvodného oddelenia PZ vinníkov 
intenzívne hľadajú a uvítajú každý poznatok, ktorý napomôže páchateľa 
tohto vandalského činu usvedčiť.

Mestská polícia upozorňuje občanov, že počas letnej turistickej 
sezóny budú vykonávané častejšie kontroly v rekreačnej oblasti na 
Tajchu. Tie budú zamerané najmä na parkovanie na verejnej zeleni, 
porušovanie zákazu vjazdu smerom na teleso hrádze, na voľný pohyb 
psov a na jazdu motocyklistov  mimo cestnej komunikácie.

V prípade potreby volajte MsP na
tel.: 045/685 63 69, mobil: 0910 110 120.

INZERCIA
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z hľadiska jej významu na ochranu 
prírody a voľne žijúcej zveri. Dáva 
nám príležitosť porozprávať sa 
s občanmi a možno osobitne s tými 
mladšími o poslaní poľovníctva. 
Dokázať im, že poľovníci nie sú 
len strelcami zveri, ale, naopak, 
svojou činnosťou zver chránia a 
všestranne sa o ňu starajú. Byť 
poľovníkom znamená totiž nielen 
mať oprávnenie na lov zveri, ale 
poľovník má byť predovšetkým 
ochrancom, chovateľom poľovnej 
zveri a nemá ľutovať námahu 
a náklady, aby jej najmä v čase 
núdze uľahčil život. Aj v našom 
meste naše MPZ Háj inštalovalo 
slušnú výstavku k mesiacu 
poľovníctva, aby sa medzi širokou 
verejnosťou a hlavne v našej 
mládeži prebúdzal kladný vzťah 
k prírode a poľovnej zveri.

            Vladimír Petráš 
podpredseda MPZ Háj

Jún — mesiac 
poľovníctva

(dokončenie zo str. 4)

Mesto Nová Baňa  vyhlasuje verejnú súťaž

Mesto Nová Baňa  vyhlasuje 
verejnú súťaž č. 2/2009 na 
uzatvorenie zmluvy  o budúcej 
kúpnej zmluve na odpredaj  
pozemkov určených na výstavbu 
rekreačných chát v rekreačnej 
oblasti Tajch,  Nová Baňa

Vyhlásenie verejnej súťaže 
bolo schválené  Mestským 
zastupiteľstvom  mesta v Novej Bani 
uznesením číslo 61/2009/B5  zo  dňa  
25. 6. 2009. 

Podmienky verejnej súťaže:
1. Predmet verejnej súťaže:
pozemky zapísané Správou 

katastra Žarnovica na LV č. 3853, 
k. ú. Nová Baňa 

KN C parc. čís. 6558/12 – zast. 
pl. s výmerou 64 m2 

KN C parc. čís. 6558/13 – zast. 
pl. s výmerou 64 m2

2. Verejnej súťaže sa môže 
zúčastniť fyzická osoba staršia ako 
18 rokov a právnická osoba. 

3. Uchádzač VS predloží 
v zalepenej obálke s označením VS 
č. 2/2009 - neotvárať: Na obálku je 
potrebné uviesť telefonický kontakt 
na žiadateľa. 

a) návrh ceny za 1 m2 pozemku, 
ktorú je uchádzač ochotný uhradiť, 
minimálna cena je 16,60 EUR / m2 
/500,- Sk/ m2 /

b) písomný súhlas s úhradou 
kúpnej ceny pred podpisom 
zmluvy o budúcej kúpnej zmluve 
a s uvedením spôsobu úhrady 
kúpnej ceny,

c) doklad o tom, že uchádzač 
nie je dlžníkom mesta Nová Baňa, 
Technických služieb v Novej Bani, 
Mestského bytového podniku, s. r. 
o., Nová Baňa

4. kritériom úspešnosti je 
najvyššia ponúknutá  kúpna cena 
za m2 pozemku

Ďalšie zásady obsahu zmluvy: 
1. Odstúpenie  od zmluvy 

o budúcej kúpnej zmluve 
v prípadoch:

-  nezabezpečenia právoplatného 
stavebného povolenia do dvoch 
rokov  odo dňa podpísania zmluvy 
o budúcej kúpnej zmluve

-  nedokončenia výstavby 
v lehote určenej  vyhlasovateľom 
súťaže, pričom ukončením 
výstavby je právoplatné kolaudačné 
rozhodnutie

Písomný súťažný návrh je 
potrebné predložiť v slovenskom 
jazyku a odovzdať v zalepenej 
obálke s označením VS č. 2/2009 
-  neotvárať najneskôr do 31. 7. 
2009  do 15,30 hodiny v podateľni 
Mestského úradu v Novej Bani, č. 
dverí   8, Námestie slobody č. 1, 968 
26  Nová Baňa. 

Termín otvárania súťažných 
návrhov je dňa 5. 8. 2009 o 13,00 
hodine  na  MsÚ v Novej Bani, 1. 
posch., č. dverí 10 (zasadačka). 

Výsledok súťaže bude 
oznámený účastníkom najneskôr do  
7. 8. 2009.

Zmluva o budúcej kúpnej zmluve 

na odpredaj pozemku  určeného na 
výstavbu rekreačnej chaty,   bude 
s víťazom VS  uzatvorená   po 
nadobudnutí právoplatnosti 
územného rozhodnutia  do 15 
dní  po schválení  Mestským 
zastupiteľstvom mesta Nová Baňa. 

Kúpnu zmluvu na odpredaj 
pozemku sa zaväzuje mesto Nová 
Baňa uzatvoriť  po dokončení 
výstavby,  t. j. po predložení  
právoplatného  kolaudačného 
rozhodnutia kupujúcim pozemku 
predávajúcemu, a to do 30 dní po 
schválení odpredaja Mestským  
zastupiteľstvom mesta Nová Baňa. 

Súťažnú komisiu menuje 
primátorka mesta.

V prípade, že víťaz súťaže 
neuzatvorí zmluvu o budúcej kúpnej 
zmluve, môže byť uzatvorená 
zmluva s druhým účastníkom 
v poradí VS. 

Vyhlasovateľ si vyhradzuje 
právo podané súťažné návrhy 
zamietnuť a súťaž zopakovať. 

Vyhlasovateľ nehradí náklady 
spojené s účasťou na súťažnom 
konaní. 

Bližšie informácie k podmienkam 
súťaže  budú poskytnuté na 
Mestskom úrade v Novej Bani, 
Námestie slobody č. 1, 968 26 Nová 
Baňa  na oddelení správy mestského 
majetku a podnikateľskej činnosti,  č. 
dv. 6 na  1. posch. a k podmienkam 
výstavby na oddelení  výstavby 
a územného plánu, č. dv. 13 na I. 
poschodí.

INZERCIA

INZERCIA
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Strelecké preteky
1. SSK (Joz. Svetík, Sabaka st., Sabaka ml.), 
2. Poľovníci (Tužinský, Holý, Tencer), 3. MsP 
(Jar. Svetík, Beluský, Hudec), 4. TS (Holý, 
Lachký, Šipikal), 5. ÚPSVaR (Garaj, Slávik, 
Gregáň), 6. TOP GAM (Snopek, Havran, 
Schwarz), 7. Horúce strely (Holá, Nemcová, 
Peťko), 8. Snipers (Peťková, Hanáková, 
Gejdošová), 9. Rozkošné jazyčnice 
(Miháliková, Kopernická, Michalová)

Lanová dráha
Kategória do 6 rokov - chlapci a dievčatá: 
1. – 4. miesto: Šimon Mikuška, Matúš Mádel, 
Urban Šmikniar , Žaneta Gajdošová

Kategória do 10 rokov - chlapci a dievčatá:
1. Patrik Segéň, 2. Monika Klačková, 3. Jožko 
Klačko

Kategória do 15 rokov - chlapci a dievčatá:
1. Samo Šmikniar, 2. Braňo Medveď, 3. Frederika Brodzianska

Šach
1. Peter Vozár, 2. Michal Luky, 3. 
Martin Budinský

Bikeri
Kategória HT (hard tail)

1. Ľuboš Lukáč, Zlaté Moravce, 2. 
Vlado Lauko, Nová Baňa, 3. Ľuboš 
Ivanič, Nová Baňa

Kategória FS (full suspension)
1. Jakub Bereš,  Bánovce nad 
Bebravou, 2. Matúš Hanuska, 

Diviacka Nová Ves, 3. Ľuboš Vičík, Handlová

Horská cyklistika
Kategória deti do 10 rokov:
1. Patrik Segéň, 2. Matej Maruška, 3. Jozef 
Klačko
Kategória deti do 15 rokov:
1. Lukáš Bedenský, 2. Matej Brodziansky, 3. 
Martin Segéň

Nohejbal
1. K – Plast (Pastier, Gaži, Sečiansky), 
2. Gympl (Vozár, Šalka, Rudzan), 3. KPP 
(Budinský, Holý, Kliman)

Stolný tenis
Kategória prípravka:

1. Martin Papánek, 2. Hanka Mališová, 3. Zuzka 
Kyseľová

Kategória pokročilí:
1. Jozef Kršiak, 2. Miriama Kršiaková, 3. 
Marek Mišík

Futbal - dospelí
1. Nová Baňa - Piťkes, 2. Oslany

Boccia
1. Ivan Benko, 2. Anna Vasarábová, 3. 
Martin Kuťa

Vybíjaná 
1. ZŠ sv. Alžbety, 2. Gymnázium F. 
Švantnera

Basketbal
1. Zlaté Moravce B, 2. Zlaté Moravce A, 
3. Nová Baňa B

Streetball
1. Team 3 (Patrik Tužinský, Peter Štefko, 
Braňo Pirháč), 2. Klasik (Jozef Irecký, 
Juraj Irecký, Ivan Danko), 3. Kappa (Vlado Zvonár, Peter Minka, Martin 
Klonga, Katarína Bratková, Samo Daněk)

Volejbal mladých
1. All star alebo SOŠ OaS, Nová Baňa (Vician, Polc, Vančo, Žemberyová, 
Moravčík, Zúbeková, Mádelová), 2. Niggaz alebo GFŠ, Nová Baňa 
(Budinský, Švec, Kytka, Gažiová, Mikulášová, Mališová), 3. Haluz GFŠ, 
Nová Baňa (Dobrík, Káčer, Lachký, Micovčinová, Briešková, Tužinská)

Cyklistika
Kategória materské školy 
- chlapci a dievčatá:

1. Alex Maruška, 
Zuzana Plachyová
2. Alex Lenart, Simona 
Gregušová
3. Dávid Káčer, Hanka 
Kopernická

Kategória ZŠ – 1. stupeň 
- chlapci a dievčatá:

1. Tomáš Kotrus, Tímea 
Pláchyová, 2. Patrik 
Šály, 3. Branislav Šály

Kategória ZŠ – 2. stupeň 
chlapci:

1. Timotej Píš

Plážový volejbal

1. Hltáci (Gajdošová, Žembery, Majzlík, Šebo, Kováčová), 2. Učitelia (Foťko, 
Foťková, Šurková, Mlynáriková, Pirháč, Lipták), 3. Policajti (Mőller, Beluský, 
Debnár, Jányová, Gumanová), 4. Rýchle prsty (Tužinská, Lachký, Struhár, 
Ďurček, Mališová), 5. Krásky a zvieratá (Zvonár, T. Šurková, E. Šurková, P. 
Binda st., P. Binda ml., B. Binda), 6. Čierne ovce (Garaj, Levrinc, Horniak, 
Forgáčová, Garajová, Schwarz), 7. Budíci, s. r. o. (V. Budinský, P. Budinský, 
M. Budinský, L. Budinská, D. Budinská), 8. Namydlené blesky (Holý, 
Farkašová, Naverka, Horňák, Vician, D. Mikulášová st.), 9. Trelleborg 
(Kamodyová, D. Mikulášová ml., Pavelka, Polc, Mlynarčík)

Tenis

Dvojhra - chlapci:
1. Martin Zvonár, 
2. Matúš Gladiš, 
3. Adam Noga, 
Peter Škvarka

Štvorhra - ženy:
1. Bohuslava 
Gajdošová - 
Renáta Jányová, 
2. Katarína 
Z v o n á r o v á 
– Natália 
Vatrtová, 3. 
Mária Kasanová 
– Mária Bicková, 
4. Božena Hudecová – Elena Gumanová

Futbal – turnaj dievčat

1. Nová Baňa, 2. Levice, 3. Malá Lehota
najlepšia strelkyňa: Klaudia Váradiová, najlepšia hráčka: Lenka Rudzanová, 
najlepšia brankárka: Veronika Pastierová, najlepšia fanúšička: Kika Geňová

Hokejbal

1. Novák, Kozolka, Pastier, Kácha, Petrášová, Pohanský, 2. Schwarz, Kiwči, 
Sabo, Délia, Kosorín, Štrba, 3. Tužinský, Rapko, Farkaš, Petráš, Moravský, 
4. Školník, Ďatko, Tóth, Toma, Kašuba, Ertl

Deň fair play 

Lukostreľba - družstvá:
1. ZŠ sv. Alžbety, Nová 
Baňa, 2. ZŠ Brehy, 3. ZŠ 
Žarnovica

Lukostreľba - dievčatá:
1. Barbora Harčárová, 2. 
Laura Dobšovičová, 3. 
Lívia Lukyová

Lukostreľba - chlapci:
1. Radoslav Žňava, 2. 
Milan Tomka, 3. Vladimír 
Lauko

Boccia  - družstvá:
1. ZŠ J. Zemana, Nová 
Baňa, 2. ZŠ Žarnovica, 3. ZŠ sv. Alžbety, Nová Baňa

Floorball:

1. ZŠ J. Zemana, Nová Baňa, 2. ZŠ sv. Alžbety, Nová Baňa, 3. ŠZŠ, Nová 
Baňa

Putovný pohár získala v celkovom hodnotení ZŠ sv. Alžbety, Nová Baňa.

Vecné ceny, občerstvenie a materiál na jednotlivé disciplíny sa zakúpili 
z prostriedkov mesta a sponzorov 6. ročníka Týždňa športu pre všetkých:
Banskobystrický samosprávny kraj, Banská Bystrica, COOP Jednota, LEAF 
SLOVAKIA - Levice, SART Banská Bystrica, NOBA Igor Gladiš, Nová Baňa.

R. Jányová

Týždeň športu vo výsledkoch

 w „Pavúci“ na Starohutskom 
vodopáde.

w Kompletné družstvo rodiny Budinských.

 w Aj takto sa dá jazdiť.

 w Jazda na lanovej dráhe.

w Jazda horským terénom.

w Účastníci tenisového turnaja vo dvojhre.
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Textilná tvorba 2009,  
19. jún  — 30. jún 2009 

Pohronské múzeum, Nová Baňa

Slávnostnou vernisážou bola dňa 19. júna 2009 otvorená 
v Pohronskom múzeu v Novej Bani súťažná výstava neprofesionálnej 
tvorby s celoštátnou pôsobnosťou Textilná tvorba 2009.

Výstava, ktorú organizuje BBSK -  Pohronské osvetové stredisko 
v Žiari nad Hronom v spolupráci s Pohronským múzeom v Novej Bani, 
ktorá je ojedinelá svojho druhu na Slovensku a ktorá vstúpila do svojho 
tretieho ročníka ...

Za každou výstavou takéhoto rozmeru treba hľadať nielen zručnosť, 
kreativitu, nápaditosť, tvorivosť ľudských rúk, ale aj zjednocujúci 
a podporujúci element, ktorý dokáže 
podchytiť, povzbudiť, ukázať talentu 
smer... V tomto prípade je to Mgr. Helena 
Soboslayová z Pohronského osvetového 
strediska v Žiari nad Hronom, ktorá bola 
už pri zrode prvého ročníka a ktorej 
zásluhou nadobúda výstava stále väčší 
rozmer, nadchýna stále viacej tvorcov, 
ktorým má čo povedať tradícia, ale aj 
súčasné moderné umenie.

Neodmysliteľnou súčasťou vo 
všetkých troch ročníkoch sú študenti 
stredných odborných škôl, ktorí sa 
textilnou tvorbou zaoberajú. V tomto roku 
sa predstavili štyri stredné školy v rámci 
Slovenska a ich práce sa pohybujú 
na poli profesionálnej textilnej tvorby. 
Organizátori sa preto rozhodli samostatne 
hodnotiť práce študentov zo škôl 
s umeleckým zameraním a samostatne 
neprofesionálnych výtvarníkov. Vznikli 
tak dve samostatné kategórie. Pribudla aj nová kategória Hračka, ktorá 
návštevníkom poskytne zaujímavý pohľad na textilnú hračku s citlivým 
odkazom na ľudové umenie.

Možnosť predstaviť svoje práce na verejnosti v oblasti textilnej 
tvorby využilo 79 autorov zo Slovenska s 250 prácami v kategóriách 
Úžitkové predmety, Dekoratívne predmety, Šperk a Hračka. Odborná 
porota odporučila vystaviť 219 prác od 71 autorov.

Organizátori podujatia, Pohronské osvetové stredisko v Žiari nad 
Hronom a Pohronské múzeum v Novej Bani, nadviazali zaujímavú, hoci 
zďaleka nie prvú spoluprácu a veria, že spoločné úsilie organizátorov, 
tvorcov prinesie inšpiráciu pre ďalších a ďalších autorov a veľké 
množstvo obdivovateľov v úlohe návštevníkov tejto výstavy.

Helena Hudecová
Pohronské múzeum v Novej Bani

Výstup na Vojšín 
poznačilo aj počasie

Pod účasť na 2. ročníku 
turistického podujatia Výstup na 
Vojšín na počesť Františka Viciana 
sa podpísalo aj počasie. No počet 

účastníkov, ktorý nedosiahol ani 
päťdesiatku, mohol byť oveľa vyšší. 
Pokiaľ ide o propagáciu, tá bola 
rozhodne dobrá, k čomu prispelo 
aj informovanie o podujatí po celý 
týždeň v mestskom rozhlase. Aj 
napriek tomu na podujatí nebolo 
vidieť novobanských turistov, žiaľ, 
ani žiakov miestnej ZŠ, ktorá by 
mala prevziať štafetu organizovania 
tohto podujatia v budúcich rokoch. 
Medzi zástupcami organizátorov 
chýbal ofi ciálny zástupca MsÚ, 
hoci ide podujatie, ktorým sa 
začína Týždeň športu pre všetkých. 
Výstupu sa zúčastnila aj tentoraz 
predsedníčka SSpR Fénix Mgr. 
Eva Pintérová, ktorá sa aj napriek 
problémom s chrbticou rozhodla 
pre túru na poslednú chvíľu 
a účastníkom odovzdala fénixácke 
turistické odznaky. Po tradičnom 
prípitku kyslým mliekom na vrchole, 
ktoré darovala novobanská fi rma 

Boroš, prišli prvé kvapky dažďa, 
a preto sa organizátori museli 
rozhodnúť pre kratší variant trasy. 
A tak ďalší presun od turistickej 

chaty na Chotári s cieľom 
Tajch účastníci absolvovali už 
autobusom. Tu účastníkov čakalo 
milé prekvapenie, ktoré pripravil 
predseda odboru turistiky TJ 
Slovan Marián Špirek a majiteľ 
bufetu Igor Moško. Deti potešili 
špekáčiky, ktoré si opiekli na 
pripravenom ohni, všetkých chutný 
syr od fi rmy Caprin, s. r. o., Nová 
Baňa, Srdiečko. No a o vynikajúcu 
náladu sa postarali Gápelské 
šípy. Poďakovanie za sponzorskú 
pomoc patrí aj COOP Jednote 
v Žarnovici za sladkosti, ktoré 
potešili deti. Až by organizátori mali 
vysloviť mimoriadne poďakovanie, 
to by si iste zaslúžil pán Ján 
Klimko, ktorý na vrchol Vojšína 
vyviezol z Novej Bane na svojej 
štvorkolke — „lunochode“ všetok 
potrebný materiál.

Text a foto: JR

Júnové vlastivedno–turistické podujatie, ktoré pre svojich členov 
pripravila Územná správna rada DO FÉNIX  v Novej Bani, dalo možnosť 
deťom spoznávať centrálnu časť Kremnických vrchov. Trasa podujatia 
začínala na kremnickej Skalke, žiaľ, plánovaný výstup na Suchú horu 
museli organizátori vynechať pre husté mraky. Počasie sa však polepšilo 
a cestou do Krahúľ sa necelej päťdesiatke účastníkov naskytlo viacero 
pekných výhľadov na časť hrebeňa Kremnických vrchov, dokonca aj na 
Štiavnické vrchy s majestátnym Sitnom. Po zostupe do Krahúľ a krátkej 
prestávke nasledoval presun autobusom do geografi ckého stredu 
Európy, kde sa každoročne konajú spomienkové oslavy, pripomínajúce 
Deklaráciu o zvrchovanosti Slovenska zo 17. júla 1992 a vznik Slovenskej 
republiky 1. januára 1993. V Kremnici si účastníci cestou do hradného  
areálu pripomenuli dve významné osobnosti, ktoré v Kremnici pôsobili 
– archivára p. Križku a spisovateľa G. Z. Laskomerského. V hradnom 
areáli, ktorý patrí medzi naše vzácne národné kultúrne pamiatky, deti 
vystúpili na hodinovú vežu, odkiaľ sa im naskytol neopakovateľný kruhový 
výhľad na mesto a najbližšie okolie a navštívili Kostol sv. Kataríny, ktorý 
je známy letnými medzinárodnými organovými koncertmi. No a na záver 
nasledovalo tradičné kúpanie, tentoraz v teplučkej vode termálneho 
kúpaliska, ktoré práve 13. júna začínalo svoju prevádzku a deti mali 

možnosť stráviť v bazéne dve hodiny. Pred nástupom do autobusu deti 
dostali balíčky prekvapenia, no a potom už nasledovala cesta domov. 
Podujatie sponzorsky podporil novobanský podnikateľ Jozef Adamec, 
za čo mu v mene detí srdečne aj teraz ďakuje vedenie ÚSpR DO Fénix, 
pretože každoročne podporí niektoré z podujatí Fénixu. 

Text a foto: JR

Fénixáci v Kremnických vrchoch
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Okienko do histórie nášho mesta

Náš menej známy rodák – básnik Kornel Bányai
Dňa 31. augusta uplynie 75 rokov od úmrtia novobanského rodáka, 

básnika Kornela Bányaiho, o ktorom verejnosť vie len málo. Preto sme 
sa rozhodli v dvoch letných číslach našich novín priblížiť jeho pomerne 

krátku životnú púť a literárnu tvorbu.
Narodil sa 26. augusta 1897 v Novej 

Bani, jeho otec tu bol nižším štátnym 
úradníkom, ktorý pôsobil na okresnom 
súde. 

Podľa výpisu z knihy narodení, ktorý 
vykonal matrikár Jozef Kopernický dňa 
27. 8. 1897, sa chlapec, zapísaný pod 
menom Kornel Jozef, narodil 26. augusta 
o 11. hodine večer. Jeho vtedy 33-ročný 
otec Elek Bányai, narodený v Novej Bani, 
bol rím. kat. vierovyznania a matka Róza, 
rod. Licsková (Ličková), 27-ročná, bola 
rodáčkou z Vyhieň. Ako trvalé bydlisko 
mali uvedené - Nová Baňa (centrum) č. 
domu 20.

Keď bol Kornel ešte v detskom veku, 
rodina sa presťahovala do Levíc, kde otec 
viedol pozemkovú knihu a postavili si 

dom na ulici zvanej Béka. Chlapec mal troch súrodencov. Od roku 1907 
navštevoval Piaristické gymnázium v Leviciach. Tu v roku 1912 zakladá 
s priateľmi literárny krúžok. Spoločne zostavovali i časopis Ébredés (Pre-
budenie) ktorý písali ručne a na stránkach ktorého sa objavili jeho prvé 
básne. 

V období rokov 1913 - 1914 boli v rôznych časopisoch uverejnené 
jeho ďalšie, pomerne vysoko hodnotené básne (Kvety orgovánu, Mladé 
roky...).

Námety hľadal predovšetkým v prírode, krajine, citoch, vlasti a pod. 
Jeho tvorba sa vyznačovala láskou k životu, túžbou po harmónii a jed-
note sveta a odporom k vojne. S láskou spomína viackrát i svojho otca 
a v básni sa vracia i do rodiska – Novej Bane, spomína si na tunajšie hory 
a čistinky, kulisy jeho raného detstva. 

Tú najkrajšiu idylu mladosti však prerušila krutá 1. svetová vojna. 
Ešte ani nie 18- 
-ročný Kornel 
musel 15. júla 
1915 narukovať 
do ostrihom-
ského 26. c. k. 
pešieho pluku 
a o pol roka nato 
bol odvelený na 
front. 4. augusta 
1916 padol do 
zajatia v Rusku 
a 5 rokov 
prežil na Sibíri 
a v Turkménsku. 
V roku 1918 bol 
odvlečený do 
K rasno ja rska , 
kde sa stretol 
s vplyvmi ruskej revolúcie. Krasnojarsk bol oslobodený v roku 1920, za-
jatci, ktorí sympatizovali s revolúciou, šli k vojsku, ale Bányai ako zarytý 
odporca vojny a pacifi sta k vojsku nenastúpil a roky 1920 - 1921 prežil 
v spoločnosti krajanov v Taškente.

Zo zajatia sa vrátil v roku 1921, najskôr prichádza do Československa, 
do Levíc, kde sa dozvedá, že jeho otec medzičasom umrel. S príbuznými 
si nerozumel, považovali ho za komunistu. Ilegálne prešiel za hranice do 
Maďarska, v Budapešti sa skrýval u priateľov, až kým sa odvážil prihlásiť 
na úradoch. Zapísal sa na univerzitu Petra Pázmánya, na odbor právo 
a keďže skúšky skladal v rýchlom tempe, už v roku 1923 získal i diplom. 

Začal sa aktívne zapájať do budapeštianskeho literárneho života a do 
života kaviarenskej bohémy. Jeho básne sa objavovali v renomovaných 
literárnych časopisoch (napr. Nyugat).

Po svetonázorovej stránke ho charakterizovalo nepochopenie revolú-

cie, idealizácia marxizmu a politická naivita. Nechápal 
postupne emigrujúcu maďarskú inteligenciu. Pre tieto 
príčiny nezapadol do budapeštianskeho mestského 
života a zostával vnútorne osamelý.

V roku 1924 odchádza do Ostrihomu. Tu sa stáva 
zakladajúcim členom literárno-umeleckej spoločnosti 
Bálinta Balassu a s jej podporou rediguje a vydáva v roku 1927 antológiu 
Forrás (Pramene). 

V septembri 1929 sa Bányai presťahoval do Homoku, kde pôsobil ako 
profesor Beniczkého ústavu až do roku 1934. V decembri 1929 sa oženil 
s Máriou Apáthy a v rokoch 1930 a 1933 sa im narodili dve deti.

V roku 1930 sa jeho báseň Alföld (Dolná zem) objavuje v antológii 
Ladislava Vajthó. V roku 1931 vychádza jeho básnická zbierka Bližšie 
k zemi, ktorá obsahuje to najlepšie z jeho tvorby z rokov 1925 - 1930.

V roku 1932 sa mu dostáva aj materiálneho uznania za jeho tvorbu, 
keď ako jeden z piatich dostal fi nančnú cenu od nadácie Baumgarten, 
podporujúcej osobnosti umenia a vedy. V tomto roku zverejňuje v Novej 
antológii 5 svojich básní.

Hoci sa mu dostalo zaslúženého uznania, zostáva stále vnútorne 
osamelý a v jeho tvorbe sa v týchto rokoch začínajú objavovať úvahy 
o smrti, najprv ako predtucha blížiaceho sa konca, postupne sa meniaca 
na istotu. V jeho veršoch sa objavuje i túžba umrieť v rodnej zemi. 

Počas pobytu v Ostrihome i v Homoku niekoľkokrát navštívil Levice, 
aby si zaspomínal na mladé časy či obnovil kontakty s príbuzenstvom. 
Trpel na cukrovku a podľa názoru jeho priateľa spisovateľa Gejzu Féja 
zanedbával svoju nemoc, vzdal sa a postupne sa vedome pripravoval 
na smrť, s ktorou sa vnútorne zmieril, ba ju aj vítal. Prišla 31. augusta 
1934, keď iba 37-ročný Kornel Bányai naposledy vydýchol v nemocnici 
v Szolnoku.

Pracovníci Pohronského múzea
(pokračovanie v budúcom čísle)

 w Básnik Kornel Jozef 
Bányai.

 w Rodný dom básnika na Ulici Andreja Kmeťa.
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Kúsok seba pre všetkých

„Je skutočne vzácne, keď niekto nemyslí iba na seba, ale aj na 

druhých,“ odznelo v príhovore pani primátorky. „Ľudia sú zameraní 

skôr na seba. Niečo urobiť pre všetkých, to sa dnes nevidí, takže 

klobúk dole,“ pridávali sa rodičia. O čom to hovorili? O JEDNOM  

MALOM IHRISKU.

V sobotu 6. 6. 2009 sa na Nábrežnej ulici v Novej Bani oslavovalo 
otvorenie vynoveného detského ihriska pred blokom E.

Keď je niečo novonarodené, zvykne sa krstiť. I obyvatelia tejto 
ulice pokrstili svoje „dieťa“ detským šampanským. Na úvod sa im 
prihovorila primátorka mesta Mgr. Anna Miháliková. Poďakovala im 
za úsilie zveľadiť naše mesto, ocenila ich samostatnosť a iniciatívu 
vo vybavovaní a realizovaní projektu. V ďakovaní pokračovala „šéfka“ 
projektu Eva Mikušková. Vďaka patrila nadácii Ekopolis z Banskej 
Bystrice, mestu Nová Baňa,  sponzorom, brigádnikom a spriazneným 
susedom. 

Deti sa zabávali na svojom novom ihrisku, rodičia zhovárali. Maminy 
napiekli koláče, priniesli občerstvenie. Program dopĺňali rôzne súťaže, 
za ktoré malí  účastníci dostali sladké medaily. Celú atmosféru dotvárala 
hudba DJ Mareka. 

Kto za tým stojí?
Projekt JEDNO MALÉ IHRISKO vypracovali Eva Mikušková 

a Bohuslava Gajdošová. Písali ho ako mamy na materskej dovolenke, 
za rodičov z Nábrežnej ulice. Z nadácie EKOPOLIS v rámci grantového 
programu Zelené oázy získali 2. 238,- eur, mimo projektu mesto 
poskytlo dotáciu vo výške 1 666,- eur. Realizácia projektu začala v apríli 

2009, skončila na začiatku júna. Renovovali sa pieskoviská, staré 
hojdačky natreli nanovo, pribudli nové preliezačky, hojdačky, šmýkačka 
a novovysadená zeleň, o ktorú sa budú domáci najbližšie 3 roky starať 
sami.

Obdivuhodné je, že si všetko vybavovali viac-menej samostatne. 
„Chceli sme trochu odbremeniť mesto,“ konštatuje Eva Mikušková, ktorá 
bola i na čele projektového tímu. Rodičia z Nábrežnej ulice vynovenie 
ihriska nielen vymysleli, ale dobrovoľne pomáhali aj na brigádach. Ako 
spomienku na túto spoluprácu dostal každý člen tímu špeciálne tričko.     

Rodiny z Nábrežnej, ale i z okolia sa novému ihrisku tešia a oceňujú 
tento nápad. „Je to skvelé, že decká majú kde vybehnúť aj rodičia budú 
pokope,“ hovorí jedna z mamičiek. Podľa Evkiných slov to tiež „pomohlo 
trochu sa zblížiť a viac sa rozprávať“. 

Katarína Jančeková

 w Foto: -MK- 

AKO SME SI POMOHLI ... 
JEDNO MALÉ IHRISKO
Projekty, dotácie, grantové 

programy... slová, ktoré počujeme 
dnes všade naokolo. Znejú tak 
vážne a nedostupne. Dvaja ľudia 
z môjho okolia už dokázali, že to 
tak nie je. Ako príklad uvediem 
Maťa Mikušku a jeho úspešný 
projekt Nech sa páči voda a 
Renátu Juhásovú, ktorá cez 
projekty pre MC Gašparko a MŠ 
vybudovala pekné detské ihrisko. 
Dokázali, že sa to dá. A práve 
oni mi dodali odvahu pustiť sa do 
projektu s názvom JEDNO MALÉ 
IHRISKO, vďaka ktorému sme na 
Nábrežnej ulici zrenovovali miesto 
na hru a oddych pre všetkých.

Projekt do grantového 
programu Zelené oázy sme 
vypracovali spolu s Bobou 
Gajdošovou ešte minulý rok 
v novembri, doslova sme ho 
zbúchali za dva týždne. Písali 
sme ho ako dve mamy na 
materskej dovolenke, za rodičov 
z Nábrežnej ulice, ktorí chcú 
trochu odbremeniť mesto a sami 
prispieť k zmene. A tak sa z nás od 
apríla stali manažérky a z našich 
manželov a susedov brigádnici 
— dobrovoľníci, ktorí sa pravidelne 
stretávali a postupne sa snažili 
svojpomocne vytvoriť zo starého 
nové.

V rámci realizácie projektu 
sme mali celkove 3 veľké brigády, 
na ktorých sme obnovili nátery 
na existujúcich hojdačkách 
a šmýkačke, odkryli sme chodníček 
okolo pieskovísk, obnovili múrik na 
pieskoviskách, namaľovali sme 
si „škôlku″ na skákanie, osadili 
dosky na sedenie, vysadili sme 
62 sadeníc kríkov a 5 stromov. 
Kríky sme rozmiestnili okolo 
celej plochy, čím sme ju opticky 
oddelili od áut parkujúcich všade 
naokolo. Tak isto sme oddelili 
kontajnery od plochy určenej na 
hranie. Firma nám osadila nový 
plot, ktorý sme si sami namorili. 
Snažili sme sa nenechať sa 
znechutiť negatívnymi reakciami 
na našu aktivitu a po úspešných 
dohodách s mestským úradom aj 
technickými službami sme projekt 
dotiahli do konca. Čakáme už 
len na dodávku drevenej zostavy 
na sedenie, ktorou sme mysleli 
hlavne na dôchodcov, aby si mohli 
pri nás oddýchnuť alebo prečítať 
noviny. Na pieskoviská sme si 
zakúpili siete na mieru a verím, 
že ich zodpovedným používaním 
zabránime ich znečisteniu. 

O novovysadené kríky 
a stromy sa budeme starať sami 
nasledujúce tri roky, ihrisko však 
budú naďalej kosiť naše technické 
služby. Budeme dúfať, že nám 
kríky a stromy rýchlo porastú, aby 

splnili svoj účel. 
Najväčšiu radosť našim 

najmenším sme však urobili vďaka 
dotácii z rozpočtu mesta, ktoré 
nám prispelo na zakúpenie novej 
šmýkačkovo-hojdačkovej zostavy. 
Zostava totiž nebola súčasťou 
schváleného grantu, ale doslova 
sa pýtala na vynovené ihrisko. 

Ihrisko sme 6. júna ofi ciálne 
otvorili. Verím, že keď sme si toto 
miesto vybudovali sami, budeme 
si ho viac vážiť a chrániť. Zabránili 
sme tomu, aby nás v okolí večne 
parkujúce autá vytlačili z priestoru, 
ktorý je pre nás určený. Vzhľadom 
na to, že je voľne dostupný, je takto 
vhodnou oddychovou zónou pre 
všetkých obyvateľov. 

ĎAKUJEME nadácii 
EKOPOLIS, že svojimi grantovými 
programami každoročne núti ľudí 
zaujímať sa o svoje okolie a osobne 
prispievať k jeho zveľaďovaniu. Ale 
nielen to. Nepriamo tým pomáha 
zlepšovať medziľudské vzťahy 
a dáva možnosť preveriť si svoje 
vlastné schopnosti. 

Touto cestou si dovoľujem 
poďakovať menovite všetkým 
zúčastneným — našim 
brigádnikom — dobrovoľníkom 
a spriazneným susedom, ktorí 
nám pomáhali pri natieraní 
plota, renovácii pieskovísk, 
vysádzaní zelene a polievaní, 
pri úprave šmýkačkovej zostavy: 
ujovi Adamekovi, p. Obrcianovi, 
p. Herkovej, p. Slivošovej, p. 
Fabkovej, Paulíne Psotkovej, 
Silvii a Milanovi Rybárovcom, 
Jarešovcom, Evke Borošovej, 
Dadke Mikuškovej, Mirke 
Glezgovej, p. Kotrusovi, Tiborovi 
Bocánovi, Jančimu Bagalovi, 
Braňovi Katinovi, Maťovi Štullerovi, 
Radkovi Mádelovi. Tete Novákovej 
ďakujeme za požičanie náradia, 
Paľovi Richterovi za sprístupnenie 
garáže, Petrovi Šedianskemu za 
darovanú zábranu okolo štrku.

Osobitne mestu Nová Baňa, 
pani primátorke, MUDr. Snopekovi, 
Renáte Jányovej, Ing. Šeclovej 
a do budúcna aj technickým 
službám. Mgr. Janke Holej za prvú 
informáciu o vyhlásení grantového 
programu Zelené oázy a za to, 
že nám ako prvá oznámila dobrú 
správu o schválení projektu!

ĎAKUJEM Maťovi za 
inšpiráciu, podporu a dobré 
nápady, Bobe za to, že sa dala 
nahovoriť, išla so mnou do toho 
a vydržala!

Marošovi Psotkovi, Peťovi 
Gajdošovi, Miňovi Mikuškovi, 
Paťovi Svetíkovi, starkému Vladovi 
za veľkú pomoc na brigádach aj 
mimo nich. 

Eva Mikušková

INZERCIA



MC Gašparko bude otvorené každý deň 
aj počas letných prázdnin. V júli sa budeme 
stretávať v rámci projektu Hráme sa na farby, 
každý pondelok a štvrtok so začiatkom o 10.00 
hod. Zbierajte s nami farebné odtlačky a na záver 
vás čaká prekvapenie v podobe darčeka. Sledujte, 
o akej farbe sa budeme rozprávať a na aktivitu si, 
prosím, všetci pripravte oblečenie v príslušnej 
farbe. Na stretnutiach budeme spievať, kresliť, 

tancovať a hlavne sa hrať.
PONDELOK, 13. 7. a ŠTVRTOK, 16. 7. – červená farba
PONDELOK, 20. 7. a ŠTVRTOK, 23. 7. – modrá farba 
PONDELOK, 27. 7. – zelená farba
ŠTVRTOK, 30. 7. – vyvrcholenie júlového programu, farebná 

zábava a vyhodnotenie projektu.

Ďalej ponúkame:
Každý teplý slnečný deň bude na terase pripravený bazénik.

Prvé krôčky s anglickým jazykom pre detičky i mamičky – vždy 
v pondelok o 16.30 hod., permanentka/ 12 hodín (1hod./30 min.) / 10 €

SKÁKACIA STREDA - vždy v stredu na vás čaká náš nafukovací 
hrad. Príďte sa k nám vyšantiť a zaskákať si. 

Každú stredu od 10:00 hod. do 18:00 hod. v materskom centre na 
terase.

CVIČENIE PRE BUDÚCE MAMIČKY – psychická a fyzická príprava 
na pôrod s pôrodnou asistentkou, v letných mesiacoch v termínoch: 22. 
7., 5. 8., 19. 8., 2. 9. vždy so začiatkom  o 16:00 hod.

Cvičenie na fi tlopte pre bábätká (od 4 mesiacov do 1 roka) – vždy 
v stredu o 17.00 hod.; nezabudnite na pohodlné oblečenie pre seba 
i pre bábätko, ktorému sa odporúča mať bosé nôžky. Cvičenie trvá ½ 
hodinu.

Ponúkame možnosť využívať INTERNET a tlačiareň za 
symbolické ceny. Využite možnosť pripojenia, kým sa vaše 
deti hrajú.

ĎAKUJEME
- všetkým, ktorí prišli k nám na MDD, ako aj na športové popoludnie. 

Hoci nám počasie vôbec neprialo, aj napriek tomu veríme, že ste u nás 
strávili príjemné rodinné popoludnia plné zábavy i pohybu. 
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MATERSKÉ CENTRUM 
GAŠPARKO 
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PRÍĎTE MEDZI NÁS !!!

POĎAKOVANIE
A máme to za sebou ... mesiace a týždne 

príprav, oslovovania sponzorov a účinkujúcich, 
dní, keď sme sa stretávali

a organizovali všetko do posledných detailov. 
Zvládli sme to opäť aj vďaka tomu, že nám 
pomohli štedrí partneri, 

ochotné ruky dobrovoľníkov a deti, ktoré pod odborným vedením 
pripravili bohatý kultúrny program. Prežili sme krásne slnečné popoludnie 
so svojimi deťmi a my mamy sme hrdé na svoje jedinečné poslanie. 
Zostáva nám ďakovať všetkým, ktorí akýmkoľvek spôsobom podporili 
podujatie Míľa pre mamu 2009, ktoré sa konalo 9. 5. 2009 v Novej Bani. 
Boli to účinkujúci: 
deti zo ZUŠ, 
folklórny súbor 
A l ž b e t k a 
z  c i r k e v n e j 
školy, dievčatá 
z Gymnázia F. 
Švantnera, súbor 
Country Zuzana 
a Novobanček z 
CVČ, DJ Škvarka, 
moderátori, VPP 
p r a c o v n í č k y , 
žienky z Orifl ame 
a  W ü s t e n r o t u , 
ď a l e j 
spoluorganizátori a  sponzori: MESTO Nová Baňa a pani primátorka 
Mgr. Anna Miháliková, ktorá privítala míľujúcich, SC ZAMKON, p. Mőller, 
CUKRÁREŇ ALŽBETKA, COOP JEDNOTA - ŽARNOVICA, Autoškola 
SACO, Detské dopravné ihrisko Žiar n/H., Prázdninový dom Alex 
— Jabloňovce, penzión Sedlo, DEKORA, Orifl ame, lekáreň Vitae, detský 
textil Sabinka, MUDr. Obertová, MC Gašparko, Soľná jaskyňa Starý 
Tekov, www.premamu.sk,, Motorest STOP — Kozárovce, Reštaurácia 

HUGO, ABC Plavko, výtvarník 
F. Paluška, Silvia Ďatková 
— foto-grafi ka, Záhradkárstvo 
— p. Ďurček, NBsieť 
internet, Gombík, Hana, 
CRO- MAGS, EURONICS, 
Anna Glezgová - REMESLO, 
MDANAPE, KnaufInsulation, 
www.darcek.eu,, Neosport.

Ďalej ďakujeme 
všetkým mamám, obzvlášť 
Ľubke Krajčovičovej, 
Evke Mikuškovej a Dadke 
Mikuškovej, otcom a ostatným 
nadšencom, ktorí prispeli 
k realizácii tohto nádherného 
podujatia.

Ďakujeme všetkým 
účastníkom, ktorí prešli Míľu 
pre mamu v Novej Bani, ako 
aj všetkým, ktorí podporili 

MC Gašparko zapojením sa do zbierky alebo do tomboly. Všetky získané 
fi nančné prostriedky budú použité na zveľaďovanie interiéru a úpravu 
detského ihriska pri MC Gašparko v Novej Bani.

PaedDr. Renáta Juhásová, štatutárka MC Gašparko

Foto: Vanda Prandorfyová

Týždeň detskej radosti
Týždeň detskej radosti je každý rok v MŠ na Nábrežnej ulici v Novej 

Bani plný zábavy a prekvapení.
Najviac sa však deti tešili v utorok 2. 6. 2009, keď sa  spolu s pani 

učiteľkami vybrali na turistickú vychádzku spojenú s jazdou na koni. 
Pri organizácii tejto akcie nám ochotne pomáhali zamestnanci DSS 
Hrabiny – p. Švoňavová, p. Orgonášová a p. Tužinská.

Prostredníctvom ich spolupráce s našou MŠ prežili deti naozaj 
príjemné chvíle v peknom areáli DSS Hrabiny, na ktoré budú rady 
spomínať.

Pani učiteľky a kolektív detí z tr. C

A v našej škôlke na Kolibskej 
ceste sme ho oslavovali celý 
týždeň rôznymi zaujímavými 
akciami.

V pondelok 1. 6. si na naše 
detičky spomenuli pracovníci zo 
záchranného systému IRS, ako aj 
policajný zbor. Prišli deťom ukázať 
autá, príslušenstvo a oboznámili 
ich s náplňou ich práce. Deti si 
vyskúšali vysielačky, maják a aj 
putá. 

Ďalší deň sme si urobili výlet na 
Hrabiny, kde si deti mohli zajazdiť 
na koníkoch, veľmi sa im to páčilo. 

Zvoňte, lúčne zvončeky,
prvý, druhý, tretí.

Už k nám opäť zavítal 
sviatok všetkých detí.

A ako by to bolo, keby chýbali 
súťaže a iné športové disciplíny? 
Zorganizovali sme ich pri jazere 
Tajch a deti dostali za odmenu 
sladkosti a potlesk kamarátov. 
Ďalší deň sme opäť cestovali do 
Hrabín, deti si zacvičili v telocvični 
a v horúcom počasí sme sa všetci 
osviežili v bazéne. Náš týždeň 
detskej radosti vyvrcholil akciou, 
ktorá sa podarila zrealizovať i za 
pomoci rodičov —  varením gulášu. 
Veľká vďaka všetkým, ktorí nám 
pomohli pripraviť a zrealizovať 
tieto krásne akcie. Odmenou sú 
pre nás šťastné a spokojné detské 
tváre a radosť v detských očiach.

Tak všetko najlepšie, detičky! 
Ľúbime vás!

Kolektív učiteliek MŠ Štále

Deň detí
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Školský výlet II. A triedy
Príjemný deň sme prežili s našimi deťmi z 2. A ZŠ J. Zemana 

v Novej Bani s ich výbornou triednou p. uč. Mgr. M. Pirháčovou 
a šikovnou p. vychovávateľkou Z. Pitnerovou 18. 6. 2009.
Čím sa tento deň odlišoval od iných? Privítal nás areál Riečky v peknom 
prírodnom prostredí s chatkami a typicky slovenskou reštauráciou. Čakala 
na nás rozľahlá plocha plná zelene, ihrisko, preliezačky, šmýkačky, ale i 
bazén. Milovníci zvierat si našli cestičku ku koníkovi. Nechýbala ani 
tradičná opekačka špekáčikov pri ohnisku a súťaže, v ktorých si deti 
preverili rýchlosť a obratnosť. My rodičia sme ich povzbudzovali zo 
všetkých síl. Samozrejme, na každého súťažiaceho čakala odmena. To 
bolo prekvapenie, keď si zo zahaleného košíka mohli vyloviť darček. 
Švihadlá, hopkalky, balóny a rôzne hry hneď vyskúšali. Šantenie na 
ihrisku vymenili popoludní za šmýkačku do vody a plávanie. Kým chlapci 
predvádzali svoje kúsky vo vode, dievčatá sa potešili ležadlám pri 
bazéne. Studená voda nikomu nevadila. Bol to pekný deň plný zábavy, 
hier, detského smiechu a utužovania kamarátstiev. Zabudli sme na 
uponáhľaný svet a vychutnali sme si oddych v prírode spolu s našimi deťmi.
Ďakujeme triednej p. učiteľke, p. vychovávateľke za výbornú organizáciu 
výletu, rodine Kilíkovej za fi nančný dar na odmeny pre deti. Tešíme sa na 
ďalšie spoločné stretnutie v budúcom školskom roku.

Rodičia 2. A

Čas plynie

Posledný mesiac školského 
roka 2008/2009 v ZŠ J. Zemana 
opäť patril zaujímavým podujatiam. 
Pekné spomienky a zážitky majú 
žiaci z Dňa detí, o ktorom bolo 
písané v predchádzajúcom čísle 
Novobanských novín.

1. – 4. ročník sa zúčastnil 
divadelného predstavenia 
Rozprávka o kozliatkach v podaní 
hercov z Divadla bez opony 
z Banskej Bystrice.

Vedomosti z dopravnej 
výchovy, zdravotnej prípravy, 
ochrany prírody, obratnosť, 
vytrvalosť, orientáciu v teréne si 
žiaci vyskúšali na didaktickcých 
hrách.

Žiaci 1. A. triedy v rámci 
regionálnej výchovy navštívili 
hrnčiarsku dielňu známeho 
remeselníckeho majstra pána Jána 
Fialu na Brehoch. V dohovorený 
čas nás čakal pred domom. Na 
dvoje bolo všetko pripravené. 
Deti sa oboznámili s výrobou, 

materiálom, hrnčiarskym kruhom, 
ktorý si mali možnosť aj vyskúšať. 
Ruky majstra vyrobili peknú sovu, 
vázu i misku v podobe srdca. Do 
triedy si odniesli vyrobenú sovičku 
spolu s europokladničkou vo 
forme perníkovej chalúpky. Keďže 
malí prváci – áčkari sú spevavá 
skupina, za odmenu p. Fialovi 
zaspievali pesničky, zarecitovali 
verše, ktoré súviseli s vyrobenými 
predmetmi. Záver exkurzie patril 
prehliadke hrnčiarskej dielne. 
Deti zaujala stará murovaná pec 
i dnešná moderná elektrická.

Nezabudnuteľný deň zažili 
žiaci 1. A triedy v Žarnovici na Dni 
polície. Ukážky zásahu polície, 
hasičov i záchrannej zdravotnej 
služby deti zaujali. Najväčší zážitok 
mali z prehliadky vystavenej 
techniky. Mali možnosť nasadnúť 
na policajný motocykel, do 
záchranného auta, pozrieť si 
vystavené zbrane.

V tomto čase si deti užívajú 
zaslúžené letné prázdniny. Verím, 
že na spomenuté podujatia, ktorých 
sa zúčastnili, si zaspomínajú.

Helena Orgonášová

ZŠ J. ZEMANA

Mestský klub dôchodcov 
v Novej Bani usporiadal koncom 
júna kultúrno-spoločenský 
zájazd do Štúrova a Ostrihomu 
s prehliadkou pamätihodností 
miest. O zájazd bol veľký záujem, 
zúčastnili sa ho členovia, ako aj 
nečlenovia MsKD.

Účastníci zájazdu sa 
zamerali najmä na prehliadku 

Navštívili sme Ostrihom
ostrihomskej baziliky a kultúrnych 
pamiatok oboch miest. 

Škoda, že pre nepriaznivé 
počasie sme nemohli využiť 
termálne pramene štúrovského 
kúpaliska.

Zájazd sa uskutočnil za 
fi nančného príspevku Mestského 
úradu v Novej Bani, na ktorý nám 
ostanú príjemné spomienky.

Členka rady MsKD, -e.v.-

Úspechy našich športovcov 
ZŠ s MŠ Brehy

Sme malá 
dedinská škola, 
ktorá nemá 
t e l o c v i č ň u . 
C v i č í m e 
v  p r i e s t o r o c h 
bývalej starej 
školy. Napriek 
týmto prekážkam 
sa snažíme 
rozvíjať u detí 
pohybové aktivity. 
Zapájame sa 
do rôznych 
š p o r t o v ý c h 

súťaží: futbal, basketbal, fl oorball a atletika. Naši chlapci IX. triedy: 
FREDERIK TENCER — obsadil  na okresnom kole v atletike v behu na 
60 m 1. miesto a v behu na 1000 m tiež 1. miesto a VLADIMÍR LAUKO 
— v skoku do diaľky obsadil 1. miesto. Obaja postúpili do krajského 
kola, ktoré bolo v Banskej Bystrici 4. 6. Tam získal FREDERIK pekné 4. 
miesto v behu na 1000 m. Chlapcom gratulujeme. 

Mgr. Renáta Pastvová, foto: -škola-

INZERCIA

INZERCIA
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NÁŠ ŽIVOT V DOMOVE SOCIÁLNYCH SLUŽIEB 
HRABINY, NOVÁ BAŇA A V DENNOM CENTRE 

Dňa 28. 5. 2009 sme sa spolu s našimi klientmi z denného centra 
zúčastnili akcie Deň otvorených dverí Banskobystrického samosprávneho 
kraja, ktorý sa konal pod záštitou predsedu BBSK v Banskej Bystrici a jeho 
usporiadateľom bol Odbor sociálnych vecí a zdravotníctva ÚBBSK.

Naši klienti 
mali možnosť 
v e r e j n e 
o d p r e z e n t o v a ť 
svoju prácu, a to 
nielen v podobe 
svojich výrobkov, 
ale aj priamo 
ukážkou svojej 
práce — pletením 
z pediga. 

Na tejto 
akcii sme sa 
stretli aj s inými 
z a r i a d e n i a m i 
s o c i á l n y c h 
služieb, ktoré sú v zriaďovateľskej pôsobnosti BBSK, s ktorými sme si 
vymenili skúsenosti z našej práce. 

Popoludnie nám spríjemnil kultúrny program, ktorý bol veľmi 
zaujímavý a rôznorodý. V rámci tohto programu vystúpil napríklad aj 
zabávač Jožo Pročko, ktorého sme našimi výrobkami oslovili a zakúpil si 
od nás pletené výrobky na svoju chalupu. Okrem programu bola pre nás 
spestrením aj návšteva hodinovej veže, z ktorej bol nádherný výhľad na 
celú Banskú Bystricu.

Počasie nám prialo, nálada bola počas celého dňa výborná a pre 
nás všetkých to bol opäť jeden z neopakovateľných dní plný zážitkov 
a pozitívnych emócií.

Mgr. Antónia Prôčková–Hirjáková
vedúca výchovy

DEŇ OTVORENÝCH 
DVERÍ BANSKOBYSTRICKÉHO 

SAMOSPRÁVNEHO KRAJA

PUTOVNÁ VÝSTAVA HISTORICKEJ CESTY 
VZŤAHU KU ZDRAVOTNÉMU POSTIHNUTIU 
— MENORA SAAG CENTRUM ARTIS ŠAHY

Dňa 17. 6. 2009 sa naši klienti 
z Domova sociálnych služieb 
Hrabiny, Nová Baňa zúčastnili 
Putovnej výstavy historickej cesty 
vzťahu ku zdravotnému postihnutiu, 
ktorá je inštalovaná od 16. 6. 2009 
— 30. 6. 2009 v Menora SAAG 
Centrum Artis Šahy. Realizátorom 
výstavy je Fakulta liečebnej 
pedagogiky Gusztáva Bárcziho Elte 
a MP a SV Maďarskej republiky. 
Výstava bola inštalovaná na 
tablách a obsahovala obrázky, 
texty a časový interval. Lektorsky 
nás touto výstavou sprevádzala 
mamička nášho klienta Adamka 
Kutáka  pani Adriena Kutáková. 
Po prehliadke sme absolvovali 
ešte malú „recepciu“ v rodine 
pani Kutákovej pri zmrzlinovom 
pohári. Bol to pre nás milý kultúrny 
i spoločenský zážitok, za ktorý pani 
Kutákovej srdečne ďakujeme.

Pani vychovávateľka Mária Šabová

NÁVŠTEVA 
BOJNÍC

Dňa 13. 6. 2009 sme s našimi 
klientmi zavítali do Bojníc. A čo 
tam?  Boli sme sa pozrieť v ZOO 
na zvieratká a nielen to. Keďže 
sa v tento deň pohybovali po 
Bojniciach aj rozličné rozprávkové 
postavy, ako napríklad deduško 
Večerníček, Pat a Mat, Maťko 
a Klinček, neodolali sme a nechali 
sme sa uniesť ich prenádherným 
predstavením. My dospelí sme boli 
rovnako nadšení ako naši klienti. 
Atmosféra nášho celodenného 
výletu bola vynikajúca, odniesli 
sme si veľa pekných zážitkov 
a veríme, že o rok opäť zavítame 
do Bojníc.

                             Pani vychovávateľky 
Lenka Orgonášová, Katka 
Mokrá, Viktorka Beniaková, Ján 

Beniak

BOCCIA CUP 
ZVOLEN

Dňa 23. 5. 2009 sme sa 
zúčastnili Zvolen cupu. Ide 
o otvorené hry v  boccii, ktorých sa 
zúčastnilo 47 športovcov z celého 
Slovenska. Hralo sa v súťaži 
jednotlivcov BC 1, BC 2, BC 3, 
BC 4.

Z nášho zariadenia sa hier 
zúčastnili Janka Jankovičová, 
Rasťo Kolek a Lenka Gregáňová. 
Veľmi sa im nedarilo, z čoho boli 
dosť sklamaní. Hlavne Janka 
a Lenka, ktoré tento školský rok 
opúšťajú naše zariadenie a na 
dovŕšenie svojej kariéry chceli 
ukázať, čo je v nich.

Šťastena však pri nich 
nestála. Taký je už šport. Aj tak im 
všetci prajeme veľa osobných aj 
športových úspechov a tešíme sa 
na stretnutia, možno už ako našich 
súperov.

      Vychovávatelia Anna 
Gajdošová a Mgr. Jozef Stankay

DEŇ DETÍ V DOMOVE SOCIÁLNYCH 
SLUŽIEB HRABINY, NOVÁ BAŇA 

— BAVÍME SA NAVZÁJOM
Deti sú zrkadlom výchovy svojich rodičov. Naše deti, naši klienti 

v Domove sociálnych služieb Hrabiny, Nová Baňa sú zrkadlom našej 
spoločnej výchovy, všetkých, ktorí s nimi pracujeme, vzdelávame, 
vychovávame a usmerňujeme tým správnym smerom.

Nielen práca je pre deti výchovou, ale aj zábava, rozptýlenie, smiech 
a úsmev. A to je veľmi dôležité, preto sa snažíme vždy o to, aby naše deti, 
naši klienti boli usmiati a veselí.

2.  júna boli tváričky všetkých detí usmiate a šťastné, pretože v tento 
deň sa konala v našom zariadení oslava ich sviatku — sviatku Dňa detí, 
ktorá sa niesla v úžasnej nálade.

Hlavný program tohto dňa predstavovala kultúrna časť pod názvom 
Bavíme sa navzájom, v ktorom predstavili naši klienti svoju šikovnosť 
a talent. Zarecitovali básne z vlastnej tvorby, zaspievali pekné ľudové 
piesne a rómsky tanec pozdvihol všetkým prítomným náladu. Rovnako 
sme mali možnosť vidieť v tento deň aj hip-hop tanec či africké bubny. 
K dobrej nálade prispel aj Ander Hrabinský svojimi vtipmi v podaní našej 
klientky Veroniky.

Býva zvykom, že v tento deň nás navštívia aj naši kamaráti z Domova 
sociálnych služieb v Krškanoch. Tentoraz nás všetkých milo prekvapili 
a zabavili svojím divadelným predstavením o námorníkoch.  Po tejto 
kultúrnej časti nasledoval v tento deň ešte s našimi milými kamarátmi 
futbalový zápas či diskotéka. Nechýbala ani opekačka, rôzne súťaže 
a bufet plný dobrôt

Pani vychovávateľka Janka Eibenová

 w Foto: -DSS-

 w Foto: -DSS-

 w Foto: -DSS-
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Takto nazvala našich žiakov 
rakúska dôchodkyňa na jazykovom 
pobyte v rakúskych Alpách, keď 
sme v Semmeringu (2. 6. — 7. 6. 
2009) prišli ráno na raňajky. Chvála, 
kompliment sa dobre počúva, 
no a málokto vidí za takýmto 
podujatím našu obetavú prácu, 
zodpovednosť za deti, strach, 
ktorý pozná každý učiteľ, ktorý ide 
so svojimi žiakmi na výlet. Super 
Kinder nazvala našich žiakov preto, 
že počas jedla nevystrájali, neboli 
hluční, ba dokonca sa tí najmladší 
z prímy dôchodkyniam prihovárali, 
pokúšali sa s nimi komunikovať 
v nemčine, ktorú si osvojili počas 
jedného roka. Človeka  poteší, 
že práca, ktorú vynaložíme na 
výchovu a vzdelávanie, sa vráti 
v takejto podobe. Veď naším 
hlavným cieľom bolo spoznávanie 
krajiny, o ktorej sa učia, života v nej 
a komunikovanie v jej jazyku.

Na základe vlaňajších 
skúseností sme opäť zorganizovali 
jazykový pobyt v Rakúsku. 
Krásne prostredie, výborná 
strava, rozmanitosť aktivít počas 
voľného času či získanie, alebo 
prehĺbenie si jazykových zručností 
v nemeckom a anglickom jazyku 
bolo a je dostatočným lákadlom 
opäť navštíviť rakúsky Semmering.

Na začiatku tu bola obava 
z rozdielnosti veku žiakov (11 
— 17), ako to zvládnu s kuframi, 
cestovaním, vzájomným 
porozumením a rešpektovaním 

Z GYMNAZIÁLNYCH LAVÍC

Absolvovali sme ďalšie školiace stretnutie. Tentoraz u nás na 
Slovensku, konkrétne v Ružomberku na Orave.

Naša cesta, v poradí druhá, sa začala vo štvrtok niečo po pol 
jednej poobede. Aj tentoraz sme cestovali vlakom. Cesta bola dlhá 
a vyčerpávajúca, no myslím si, že určite stála za to. Okolo piatej hodiny 
večer sme už vystupovali na ružomberskej vlakovej stanici a vybrali sa do 
hotela. Netrvalo dlho a už sme stáli na recepcii luxusného hotela Kultúra, 
ktorý leží v centre mesta na pešej zóne. Zložili sme sa v izbách a čakali 
sme, kým sa dostavia ostatné skupiny, akurát břeclavská skupina už 

 w Foto: -GFŠ-

Náš projekt pokračuje...

Super Kinder

bola ubytovaná. Tentoraz sme bývali s Čechmi, 
Maďarmi a Slovákmi, ktorých sme lepšie spoznali 
na prvom workshope v Břeclavi. Nasledovala 
večera a po večeri náš úvodný rituál. Všetci sme 
sa pozdravili, zvítali a zapriali si dobrú noc a pobrali 
sa do izieb vyčerpaní z cestovania. V piatok 
sme predviedli to, čo sme nacvičili medzi prvým 
a druhým workshopom a hneď potom nasledovali 
tvrdé skúšky a vyčerpávajúci nácvik. Takmer bez 
prestávky sme celý deň skúšali, až večer sme si dopriali trochu oddychu. 
Niektorí tento čas využívali aktívne, iní pasívne. V sobotu sme naše 
predstavenie vylepšovali už spolu s našou nemeckou koordinátorkou 
Birgitou, ktorej patrí veľká vďaka za dobré nápady a trpezlivosť, rovnako 
ako aj našim pani profesorkám Klimantovej a Rumankovej. Nepretržite 
celý deň sme skúšali, skúšali a skúšali. Dostali sme obrovské množstvo 
rád a nápadov od profesionálov, ktorí sa na projekte podieľajú. Asi každý, 
kto sa na projekte zúčastnil, mi dá za pravdu, že divadlo nie je žiadna 
hračka. Za tým všetkým sa skrýva kopec strávaného času a obetovanej 
energie, aby výsledok vyzeral čo najlepšie. V nedeľu nasledovali posledné 
skúšky, dostali sme dobré rady na nacvičovanie domov a nasledovala 
rozlúčka a záverečný rituál podobne ako na začiatku.

Toto stretnutie určite každému zo zúčastnených dalo nesmierne 
veľa. Sú to skúsenosti, tipy, triky a veľa ďalšieho, ktoré by sme asi ťažko 
nadobudli niekde inde.

Do ďalšieho workshopu musíme mať hotové naše predstavenie, 
pretože workshop v Budapešti bude posledný. Tu odprezentujeme naše 
predstavenie, budeme sa snažiť v čo najlepšom svetle, pretože odmena 
je naozaj lákavá. Je to postup do medzinárodného kola v Berlíne, no 
najskôr sa nám musí podariť poraziť skupinu z Dolného Kubína. Budeme 
sa snažiť reprezentovať našu školu a mesto len v tom najlepšom svetle. 
Tak nám držte palce!

Katarína Mištíková, kvinta 
Gymnázium Františka Švantnera

Noc v opere
V dňoch 16. a 17. júna sa 

študenti GFŠ zúčastnili Open air 
opery Aida od Giuseppe Verdiho, 
ktoré sa konalo v Národnom 
tenisovom centre v Bratislave. 33  
z nich dostalo nevšednú príležitosť 
nahliadnuť do sveta opery nielen 
ako diváci, ale aj ako komparzisti. 
Stali sa súčasťou veľkolepého 
operného predstavenia, ktoré 
okrem iného aj otvárali s fakľami 
v rukách.

V dobových kostýmoch sa pre-
niesli do čias egyptskej ríše v úlohe 
bojovníkov, otrokov i stráže, a tak 
sa spolupodieľali na dramatickom 
príbehu lásky etiópskej princeznej 
Aidy a egyptského vojvodcu Ra-
dama. Ocitli sa na javisku po boku 

speváckych hviezd operného neba 
z Talianska, Bulharska a Česka.

Trému prežívali nielen oni na 
javisku, ale aj my v hľadisku, ktorí 
sme im veľmi držali palce, aby 
sa im ich účinkovanie vydarilo. 
Svojich úloh  sa zhostili výborne a 
záverečný potlesk divákov v NTC 
im bol určite veľkou odmenou.

V mene komparzistov, ale 
aj divákov chceme vyjadriť 
poďakovanie pánovi Marošovi 
Havranovi z agentúry Megakon-
cert, ktorý nám všetkým sprostred-
koval tento jedinečný a nevšedný 
kultúrny zážitok.

Mgr. Dorota Špičková

 w Študenti gymnázia medzi zboristami na javisku.             Foto: -GFŠ- (pokračovanie na str. 15)

jeden druhého, strach, či niekto 
vďaka chladnému počasiu 
neochorie, ale nakoniec sa ukázalo 
veľké kamarátstvo primana so 
staršími, vzájomná pomoc či 
športové súťaženia. To všetko vás 
utvrdzuje v tom, že cesta nebola 
zbytočná, že nočné stráženie 
detí, strach z toho, aby sa nikomu 
nič nestalo, predsa len ustúpili 
do zabudnutia a spomíname 
na to dobré. Veď, priznajme si, 
super Kinder nie vždy sú super. 
Koľko všelijakého vymýšľania, 
špekulovania, vynaliezavosti, aby 
to bolo iné ako doma či v škole. 
Ale sme radi, že nikomu sa nič 
nestalo, že máme deti, ktoré dobre 
reprezentovali našu školu. Na 
základe ankety, ktorú sme robili 
po návrate, sme zistili, že žiaci boli 
spokojní, aj keď výuka anglického 
jazyka nezodpovedala našim 
predstavám a ani predstavám 
žiakov. Verím, že ich to neodradí 
a že aj na budúci rok sa tento pobyt 
uskutoční. Robia dobrú reklamu 
Semmeringu doma i v našej škole.

Veľké poďakovanie za 
zorganizovanie patrí pani prof. Mgr. 
Andrei Budinskej, ktorá to nemala 
ľahké a pani prof. Mgr. Andrei 
Benckovej, ktorú by som nazvala 
našou športovou referentkou, 
pretože sa podieľala hlavne na 
športových aktivitách v areáli. Deti 
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Super Kinder

(dokončenie zo str. 14)

Na základe požiadaviek pripravenosti na mimoriadne situácie sa 
dňa 23. 6. 2009 konalo na Gymnáziu F. Švantnera taktické cvičenie. 
Bol simulovaný požiar v sklade chemikálií. Realizovala sa evakuácia 
všetkých žiakov a zamestnancov školy a v spolupráci s Okresným 
riaditeľstvom HaZZ v Žiari nad Hronom a HS Nová Baňa sa cvičenia 
zúčastnili aj dve hasičské autá s posádkami hasičov, a tak situácia 
pôsobila naozaj realisticky. Aj týmto spôsobom, našťastie len teoreticky, 
vedieme študentov k zvládnutiu rôznych životných situácií.

-GFŠ-

Taktické cvičenie

ROZLÚČKA V MŠ 
KALVÁRSKA

Som učiteľka a poznám to z vlastnej skúsenosti. Ten 
pocit, ktorý zažijete vtedy, keď od vás odchádza niekto, koho 
máte rád, koho ste si obľúbili a komu ste odovzdali kus seba. 
Preto som dobre rozumela dojatému hlasu pani riaditeľky 
Janky Zimovej, keď sa lúčila s predškolákmi z MŠ Kalvárska. 

Pár piesní, básní a kvietky na rozlúčku od detí, milé slová, 
želania a darčeky na pamiatku od pani učiteliek. Tento školský 
rok si predškoláci odniesli domov po prvýkrát aj naozajstné 
OSVEDČENIA o absolvovaní predprimárneho vzdelávania.

Za všetky deti a za nás rodičov by som chcela poďakovať 
p. riaditeľke Zimovej, p. učiteľkám Budinskej, Bindovej, 

Rajnohovej a Horákovej za starostlivosť a lásku, ktorú 
venovali našim deťom, za všetko, čo ich naučili, za odpovede 
na ich zvedavé otázky, za rady do života. 

Deti určite nezabudnú ani na pani školníčku, ktorá 
im pomáhala vždy, keď na niečo samy nestačili a na tety 
kuchárky – veď deťom v škôlke vždy tak chutilo! 

Za deti, ktoré navštevovali krúžok angličtiny sa chcem 
poďakovať p. učiteľke Erike Kopernickej. Veľmi zaujímavo 
a s láskou ich učila základom tohto svetového jazyka.

A malí šmolkovia z tanečného krúžku ďakujú obom tetám 
Taťkám z CVČ, ktoré zdokonalili ich koordináciu pohybov 
a rytmus. Výtvarníci ešte raz ďakujú za tvorivé nápady p. 

učiteľke Evke.
Milé deti, MONIKA, 

EMKA, RAMONKA, 
DIANKA, HANKA, 
HELENKA, LUCKA, 
MARTINKA, ALEX, 
MÁRIO, SAMKO, 
ŚIMONKO, TOBIAS, 
STANKO, želáme vám 
pekné prázdniny a od 
septembra veľa chuti 
do učenia, milé pani 
učiteľky, trpezlivých 
rodičov a kamarátskych 
spolužiakov.

                  Za  rodičov 
p r e d š k o l á k o v  

mamička Hanky

 w Foto: -IL- 

Program podujatia 
Pop rock fest Nová Baňa 

– Slnko - moto - zraz 
Nová Baňa 2009mali k dispozícii každý deň bazén, 

mohli si zahrať futbal, stolný tenis, 
volejbal.

Týždenný jazykový pobyt 
splnil očakávania. Žiaci si nielen  
prehĺbili znalosti v jazyku, ale aj 
videli inú kultúru, napr. cestovania. 
Stačilo, keď porovnali železničnú 
stanicu v Bratislave. Naša škola je 
zapojená do nemeckého projektu 
Školy — partneri budúcnosti. Som 
rada, že sa mohla uskutočniť 
takáto akcia. Ďakujem hlavne 
rodičom, pretože na tento pobyt 
museli prispieť nemalou sumou. Čo 
mňa a nás najviac teší, sú hlavne 
spokojné deti.

Mgr. Katarína Rumanková
učiteľka nemeckého jazyka 

a koordinátorka projektu GFŠ, 
N. Baňa

15,55 – 16,00 h: Otvorenie prvého dňa 
festivalu Pop rock fest Nová Baňa.

16,00 – 22,30 h: Vystúpenie kapiel podľa 
hracieho listu: 
Letokruhy z Orovnice, pop, rock - 16,00 - 

16,30 h; Spirit z Rybníka n. Hronom, hard core 

- 16,40 - 17,10 h; Rebelsky z Levíc, hard rock, 

metal - 17,20 - 17,50 h; Tahsatunga zo Žiaru 
nad Hronom, gothic hard rock - 18,00 - 18,30 
h; Tryamera z Topoľčian, rock - 18,40 - 19,10 
h; Interplay zo Žarnovice, pop, rock - 19,20 
- 19,50 h; Rocková gilotína z Prievidze, rock 
- 20,00 - 20,30 h; Fishing strip z Topoľčian, 
pop, punk - 20,40 - 21,10 h; Carpediem z 
Nového Mesta n. Váhom, pop, rock - 21,20 
- 21,50 h; Jada z Martina, coutry rock, rock 
- 22,00 - 22,30 h

23,00 - 3,00 h:    diskotéka 70. a 80. roky.

8,00 h: Otvorenie súťaže o najlepší             
rockový guláš.  

12,00 - 13,00 h: Vyhodnotenie súťaže 
o najlepší  rockový guláš. Registrácia 
motorkárov na Tajchu.

13,00 - 13,15 h: Spanilá jazda motorkárov 
ulicami mesta na Námestie slobody.

13,15 - 14,15 h: Ukážka strojov na námestí, 
vozenie detí po uzavretom okruhu.

14,15 - 14,30 h:   Spanilá jazda na Tajch.

14,30 - 14,50 h: Ocenenie niektorých 
účastníkov Slnko-moto-zrazu a otvorenie 
druhého dňa festivalu.

14,50 - 22,00 h: Vystúpenie kapiel podľa 
hracieho listu:
Nohami Na Zemi z Hriňovej, alternative, rock - 
14,50 - 15,20 h; Neat z Topoľčian, rock - 15,30 
- 16,00 h; Attention z Považskej Bystrice, rock 
- 16,10 - 16,40 h; Repelent z Topoľčian, hard 
rock, metal - 16,50 - 17,20 h; Rock Reunion 
z Banskej Bystrice, rock - 17,30 - 18,00 h; 
Synergy z Novej Bane, rock - 18,10 - 18,40 h; 
Kaktus zo Žiaru nad Hronom, old rock, blues 
- 18,50 - 19,20 h; Noir z Novej Bane, rock - 
19,30 - 20,00 h; Extrakt z Kremnice, pop, rock 
- 20,10 - 20,40 h; Sungate z Bytče, gothic-
doom - 20,50 - 21,20 h; Memento z Nových 
Zámkov, rock, hard rock - 21,30 - 22,00 h

22,00 -  3,00 h:     diskotéka 70., 80. roky

Piatok 31. 7. 2009

Sobota 1. 8. 2009
Mesto Žarnovica a 

mikroregión Kľakovská dolina 

pozývajú na 

FOLKLÓRNE SLÁVNOSTI 
3. ročník - spojené s prehliadkou ľudových remesiel 

Žarnovica - Dolná ulica (pri tržnici)

Podujatie je organizované s fi nančnou podporou BBSK
Info: MsÚ Žarnovica - oddelenie kultúry, mládeže a športu, č. 

tel.: 045/681 37 13

VSTUP VOĽNÝ

18. júl 2009 o 14,00 hod. 

INZERCIA
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Na štartovú čiaru pretekov 
Tlmačská dvadsaťpäťka 
v neďalekých Tlmačoch sa 16. 
mája postavil aj Novobančan 
Milan Staňo (preteká za Zvonex 
Žarnovica), ktorý 25 km trať 
zabehol v čase 02:27:38.  Tieto 
preteky patria už dlhé roky do jeho 
bežeckého kalendára a počas 26-
ročnej histórie vynechal len pár 
ročníkov.  

Foto: -vap-

Atlét Milan Staňo
Bežec dosiahol tieto výsledky 

v kategórii nad 50 rokov v tomto 
roku:
1. miesto:  Vác, Maďarsko — 9,5 

km
1. miesto: Jasenie — 10 km
1. miesto: Sielnica — 2,7 km
1. miesto: Nitra (6 hodín) — štafeta
1. miesto: Komárno — 5,5 km
1. miesto: Mozonmagyaróvár, 

Maďarsko — 16 km
1. miesto: Tardos, Maďarsko – 12,3 

km
1. miesto: Banská Štiavnica,            

             Štefútov — 10 km
1. miesto: Neverice — 12 km
2. miesto: Handlová — 5 km
2. miesto: Dolná Lehota — 5,5 km
2. miesto: Čierne Kľačany — 15 km
2. miesto: Nové Zámky — 10 km

 RIADKOVÁ INZERCIA

Ľudová veselica
Ak ste v sobotu 23. mája 

natrafeli v meste na niekoľko 
krojuvaných mládencov a dievok, 
môžete si byť istí, že smeruvali do 
CVČ, kde bola  už 3. raz  Ľudová 
veselica. Ľudová veselica, to 
sú vám hostia v krojoch, ľudové 
tance a dáke to divadlo, je to aj 
vôňa bryndzovej či škvarkovej 
nátierky alebo vyleštené jabĺčka v 
slamienky. Je to zvuk harmoniky či 
huslí a ľúbivý spev ľudových piesní. 
Na stenách visia vidly a hrable, 
jarmo či sa objavia neodmysliteľní 
Maťko a Kubko.

Strýčko zo Štálov by tú 
tohtoročnú opísali vari takto: Keď 
s o m 
prišou do 
c e n t r a , 
Vese l i ca 
už bola 
z a č a t á . 
Kam som 
sa len 
p o z r e u 
v š a d e 
b o l o 
švárnych 
d i e v o k 
ako maku, 
vlasy mali 
zapletenie 
d o 
vrkočov, vyzdobenie stužkama. Aj 
mládencov tu bolo habadej, oči im 
svieteli tak ako mne -  veru ťažko 
povedať, či to bolo od radosti, že 
vidia toľké dievky a či od pálenky, 
ktorú už boli popili. Všetci už boli 
na parkete, kde ich čo-to krepčeť 
učeli dve rúče devy z FS Baník. Tie 
potom aj s ostatnýma zatancuvali 
fl aškový tanec a neskôr sa veru 
aj za cigánky prezliekli. Jáááj, bola 
že to pastva pre naše oči. Ale prišli 
ta aj iné ďovky. Tiež tancuvali. Z 
Voznice jedna ich naučela ako. 
Á, veru dobre im to išlo. Mladí 
si nacvičeli aj nejakô divadlo o 
pytačkách. Dobrô bolo veru aj sme 
sa dochuti nasmiali.

Potom hrala hudba a my 
sme tancuvali. Tí čo vedeli - a 
čudujsasvete - aj tí, čo nevedeli. 
Jedno kolo bolo takô ľudovô a 

jedno takô modernejšô - slovenské 
a české pesničky hrali.

Aj živú hudbu mali. Učiteľka 
jedna z hudobnej hrali na 
harmoniku, jedon mládenec 
a ďouka z Ílendu na husle a z 
mesta jedna na píšťalku. Tak sme 
si zaspievali, len škoda že, si už 
všetky slová nepamätáme ako 
zamladi.

Keď nám v bruchu hudci začali 
vyhrávať, zajedli sme si slaninky, 
klobásky, cibuľky s chlebom alebo 
dačo sladkô - každý, na čo mau 
chuť.

A zase zatancuvali sme trochu. 
Tentoraz aj s metlou. Kdo nestihou 

švárnu ďouku zrapeť, metla mu 
veru len ostávala. 

O pou noci tombolu losovali. 
Aj mne sa dačo ušlo. Ale tuto môj 
kamarát Ďurko prvô miesto vyhrau. 
Košík so slovenskýma výrobkama. 
Doteraz ich hádam nestihou pojesť 
- čo ich toľko bolo.

Do rána sme potom ešte jedli, 
pili a tancuvali. Muzikanti by azda 
aj pristali, aby sme už skončeli, ale 
my sme ich nenahali. Tancuvali 
by sme veru aj do druhýho dňa, 
veď dobrie my ešte máme nohy 
ale ako sa na Štáloch hovorí: V 
najlepšom treba prestať. Azda na 
jeseň ďalšia zábava bude, tak tam 
sa stretneme. Povedzte aj vašim 
doma, aby trocha prišli sa zabaveť, 
bude nám veselšie. Kroje nech 
pozháňajú, koláčov nech napečú a 
hlavne seba nech donesú.

L. Polcová
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STRELECKÁ  CENA  SLOVALCO
ZO SZTŠ Slovalco v Žiari nad Hronom zorganizovala streleckú 

súťaž pod názvom Cena ZO SZTŠ Slovalco. Tá sa uskutočnila na 
strelnici v Rudne nad Hronom v poslednú májovú nedeľu. Bez rozdielu 
kategórií sa strieľalo v dvoch disciplínach. Výsledky nepriaznivo ovplyvnilo 
predovšetkým chladné počasie. Súťaže sa zúčastnili aj 5 občania z Novej 
Bane.

V disciplíne veľkokalibrová pištoľ služobná OPEN na 20 rán súťažilo 
12 strelcov. Zvíťazil Dušan Bublák z Handlovej, člen usporiadajúcej ZO, 
ktorý nastrieľal 164 kruhov. Druhý bol Mgr. Miroslav Sabaka z Tekovskej 
Breznice, člen ZO SZTŠ v Rudne n. Hronom, ktorý mal len o 2 menej. Tretí 
bol jeho klubový kolega Pavol Krajči z Kozároviec, ktorý nastrieľal 158 
kruhov. Jozef Svetík z Novej Bane, člen ZO a ŠSK v Rudne nad Hronom, 
skončil na 4. mieste so 152 kruhmi. Ďalšie poradie našich: 7. Dominik Holý 
(ZO SZTŠ Kveta, Nová Baňa), 11. Martin Holý, 12. Jozef Šipikal (obaja 
ŠSK v Novej Bani).

Aj v disciplíne malokalibrová pištoľ 20 rán, v ktorej súťažilo 15 strelcov, 
zvíťazil Dušan Bublák, keď nastrieľal 180 kruhov. Len o jeden menej mal 
Jozef Svetík a skončil na 2. mieste. Tretí so 161 kruhmi bol Mgr. Miroslav 
Sabaka. Poradie našich: 8. Milan Mokrý (ZO SZTŠ Rudno n. Hr.), 10. Jozef 
Šipikal, 13. Dominik Holý, 14. Martin Holý.

Výsledky  dvojice J. Šipikal a M. Holý by sa snáď niekomu nemuseli 
pozdávať, ale treba uviesť, že ide o začínajúcich (17-, resp. 18-ročných) 
strelcov, ktorí zatiaľ predovšetkým získavajú skúsenosti a v oboch 
súťažiach boli najmladší. Pokiaľ budú naďalej napredovať ako v doterajších 
súťažiach, je predpoklad, že postupne budú dosahovať lepšie výsledky aj 
medzi vekovo staršími.

Obe najúspešnejšie trojice usporiadatelia odmenili vecnými cenami.

Ing. J. Piecka

Tri medaily do Novej Bane

Majstrovstvá  Slovenska 
mladšieho žiactva

Majstrovstvá Slovenska sa 
konali v Topoľčanoch. Z nášho 
klubu sa ich zúčastnili Miriam 
a Martina Kršiakové. Úspešnejšia 
bola Miriam, ktorá získala jednu 
zlatú a dve bronzové medaily. 
Celkové výsledky:

Dvojhra chlapcov
1, Ingemar Péter, Lučenec 
2, Peter Turček, Ivanka pri Dunaji
3, Patrik Vlacuška, Nové Zámky
3, Róbert Bučko, Topoľčany

Dvojhra dievčat
1, Daniela Petreková, Bruck
2, Lucia Ivanová, Valaliky
3, Miriama Kršiaková, Nová Baňa 
3, Petronela Cerovská, Zvolen
9. — 16. Martina Kršiaková 

Štvorhra chlapcov
1, Vlacuška — Péter
2, Bučko — Rabara
3,Turček — Gašparík
   Dubec — Valúch

Štvorhra dievčat
1, Mi. Kršiaková —  Cerovská
2, Piterková — Petreková
3, Ivanová — Horváthová
    Galová — Miženková
5. — 8. Ma. Kršiaková — Lenčešová

Zmiešaná štvorhra
1, Petreková — Péter
2, Cerovská — Gašparík
3, Mi. Kršiaková — Vlacuška
    Piterková — Bučko
9. — 16. Ma. Kršiaková — Pavolka

Dvojhra chlapcov
1, Michal Pavolka, Nitra
2, Peter Turček, Ivanka pri Dunaji
3, Ingemar Péter, Lučenec
   Marián Maják, Čadca

Majstrovstvá Slovenska 
staršieho žiactva

Majstrovstvá sa konali v Čadci. 
Zúčastnili sa ich sestry Kršiakové. 
Hoci sa nám v tejto vekovej 
kategórii nepodarilo získať ani 
jednu medailu, aj tak je účasť na 
tomto podujatí pre naše stolné 
tenistky úspechom, keďže ešte 
jeden rok budú mladšie žiačky. 
Celkové výsledky:

Dvojhra dievčat
1, Eva Jurková, Miňovce
2, Lucia Truksová, Malacky
3, Adriana Cisáriková, Čadca
    Henrieta Horníková, Topoľčany
9. — 16 Mi. Kršiaková
17. — 24. Ma. Kršiaková

Štvorhra chlapcov
1, Maják — Pavolka
2, Stehlík — Ježo
3, Rezetka — Kupčík
   Kostelník — Turček

Štvorhra dievčat
1, Truksová — Jurková
2, Cisáriková — Galová
3, Horníková — Piterková
    Kokavcová — Selická
5. — 8. Mi. Kršiaková — Jančovičová
9. — 12. Ma. Kršiaková — Majorošová

Zmiešaná štvorhra
1, Maják — Truksová
2, Pavolka — Kokavcová
3, Péter —  Petreková
   Rezetka — Cisáriková
9. — 16. Mi. Kršiaková — Gašparík
         Ma. Kršiaková — Valúch

Jozef Antal, tréner mládeže

 w Na obr. 
M i r i a m a 
Kršiaková spolu 
s  C e r o v s k o u 
na stupni 
víťazov na  

majstrovstvách 

S l o v e n s k a 

v Topoľčanoch. 

Foto: Ditte

STREETBALL
K akciám organizovaným mestom Nová Baňa už šiesty rok patrí 

aj Týždeň športu pre všetkých. A k Týždňu športu už po štvrtýkrát 
neodmysliteľne patrí aj streetball.

Tento rok sa streetballový turnaj konal v piatok 19. júna popoludní 
v areáli ihriska na Klingáči, kde sa okrem starých známych novobanských 
basketbalistov predstavili aj nové mladé tímy: Pastorkáči, Amatéri a tím 
gymnazistov pod názvom Niggas. Ako aj po minulé roky, na streetballe 
sme mali aj medzimestského účastníka zo Žarnovice — tím Klasik, 
ktorý za Novobančanmi nezaostáva a je vždy vyrovnaným súperom, 
čo dokazuje aj jeho umiestnenie na celkovom druhom mieste. Prvé 
miesto si už tradične vyhádzal a vydribloval Team 3 v zložení Patrik 
Tužinský, Braňo Pirháč a Peter Štefko. Tretie miesto patrilo ďalšiemu 
novobanskému tímu Kappa, v ktorom si zahrala aj Katarína Bratková, 
jediná účastníčka spomedzi žien.

Po ukončení hlavnej časti turnaja sme sa pustili tak ako po 
minulé roky do tzv. trojkovej súťaže, ktorá spočíva v najvyššom počte 
zásahov na kôš spoza hranice trojbodového hodu. Tu s prehľadom 
a nekompromisne natriafal najviac trojok Ivan Danko zo Žiaru nad 
Hronom.

Na záver chcem už len poďakovať  za sponzorské občerstvenie, 
ktoré bolo príjemným občerstvením po zápase, všetkým účastníkom 
— či už skalným alebo tým novým a taktiež organizátorom celej akcie.  
Dúfam, že si zahráme aj nabudúce. (Inak, pre prípadných záujemcov 
je tu hranie basketbalu vždy v pondelok a piatok o 18. hodine počas 
celého roka v telocvični ZŠ J. Zemana — dočasne hráme kade-tade 
kvôli rekonštrukcii.)

Text: Braňo Pirháč

INZERCIA
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Pohotovostná stomatologická LSPP je zabezpečovaná v čase od 
8.00 hod. do 13.00 hod. v dňoch pracovného pokoja a vo sviatky 
v jednotlivých zubných ambulanciách v okrese Žarnovica. 

BLAHOŽELÁME:

60 rokov

Oľga Koniarová
Ludvík Tomčáni
Jolana Hrubá

Emília Blahová
Zuzana Volfová
Marta Palková

65 rokov

Mária Kráľová
Anna Budinská

Jozef Vatrt
Karol Lauko

Augustína Struhárová
Janka Struhárová

Jozef Štefanča

70 rokov

Anna Zápotočná
Július Foťko

Filoména Polcová
Jozefína Kasanová

75 rokov

Mária Barancová
Oľga Zimermanová

76 rokov

Katarína Polcová
Mária Šurková
Jana Jakalová

77 rokov

Mária Dunková
Helena Raffajová

SPOLOČENSKÁ KRONIKA

MUDr. Karol Petrák
Ružena Prokajová

78 rokov

Anna Katinová
Ladislav Pisch 

Mária Rajnohová
Anna Raffajová

Helena Harahusová

79 rokov

Matilda Žňavová
Anna Struhárová
Ľudmila Lancková

Cyril Špirek

80 rokov

Margita Šutková
Gregor Maruška

Júlia Kratmüllerová

81 rokov 

Karol Tužinský
Štefánia Vicianová
Daniel Budinský
Dominik Paller

82 rokov

Vincent Ďurček
Mária Tencerová

Karol Polc

83 rokov

Emília Petrášová
Helena Zimanová

Magdaléna Mišurová

84 rokov

Terézia Filipovičová

85 rokov

Mária Bratková

86 rokov

Štefan Spurný
Anna Florovičová

87 rokov

Štefan Víglaský
Alojzia Kráľová

Aurélia Valkovičová
Phmr. Ján Antolík

88 rokov

Mária Garajová

89 rokov

Gustáv Velty

98 rokov

Anna Štrbová

Pohotovostné  lekárenské  
služby v okrese Žarnovica

13. 7. -  19. 7. 2009   29. týždeň        lekáreň   MEDEA, Nová Baňa   
20. 7. -  26. 7. 2009   30. týždeň        lekáreň   SIMONA, Nová Baňa
27. 7. -    2. 8. 2009   31. týždeň        lekáreň   VALERIANA, Žarnovica  
  3. 8. -    9. 8. 2009   32. týždeň        lekáreň   MEDEA, Nová Baňa V
10. 8. -  16. 8. 2009   33. týždeň        lekáreň   ALTHEA, Žarnovica

Karol Vozár, 81 r.
Martin Vician, 82 r.

Gizela Šályová, 70 r.
Zdenko Tököli, 42 r.

KINO  VATRA NOVÁ  BAŇA

JÚL 2009

11. 7. 2009 ZNOVU 17              fi lm USA (102 min.)

18. 7. 2009 ANJELI A DÉMONI       fi lm USA (135 min.)

25. 7. 2009 TERMINATOR SALVATION fi lm USA (115 min.)

Začiatok predstavenia je o 19,00 hod.

Liana Stankayová
Nela Stankayová

Adrián Hollý
Viktória Kráľová

Patrícia Budinská

NARODILI SA

OPUSTILI NÁS

Michal Ivanič, 70 r.
Viktória Gajdošová, 80 r.

Martina Mokrá, 26 r.
Antónia Pilčíková, 82 r.

POVEDALI SI ÁNO

       Radovan Bátora - Mgr. Denisa Miháliková
 Ing. Branislav Boroš - Mgr. Eva Repiská
            Viliam Bratko - Mgr. Lenka Králová
   Radovan Moravčík - Ing. Viera Belanová
           Ľubomír Pilka - Ivana Jauschová
              Jozef Žňava - Mgr. Jana Cibiriová

UPOZORNENIE PRE ČITATEĽOV

Ak si neprajete byť uverejňovaní v tejto rubrike, 
informujte nás o tom telefonicky (045/ 68 56 486), 

mailom (info@novabana.sk), 
prípadne osobne v redakcii Novobanských novín.

-red-

Pohotovostné lekárenské služby sú vykonávané  striedavo  v  
týždňových intervaloch v lekárňach v Žarnovici a v Novej Bani podľa 
rozpisu nasledovne:

Nedeľa a sviatok                 9.00  -  12.00 hod.

Rozpis služieb  v mesiaci júl a august 2009 

18. – 19. júl 2009: MUDr. Prutkayová, zdravotné stredisko Žarnovica,
tel. č.: 045/68 13 046

25. – 26. júl 2009: MUDr. Hrnčiar, zubná ambulancia Hronský 
Beňadik, tel. č.: 045/68 93 282

1. – 2. august 2009: MUDr. Šušková, SALVUSDENT, Štúrova ul., 
Nová Baňa, tel. č.: 045/68 56 083

8. – 9. august 2009: MUDr. Brodzianska, zubná ambulancia 
Hodruša-Hámre, tel. č.: 045/68 44 596

INFORMÁCIE O POHOTOVOSTNEJ STOMATOLOGICKEJ LSPP 
NÁJDETE AJ NA INTERNETOVEJ STRÁNKE MESTA NOVÁ BAŇA.

 

IN
ZERCIA
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Posledné futbalové zápasy v jarnej časti ročníka 2008/2009

Skončili sa majstrovské futbalové zápasy ročníka 2008/2009. Do 
dátumu vydania dnešného čísla naši futbalisti družstva dospelých už 
súťaž prakticky ukončili. O konečnom umiestnení v tabuľke sa však 
nedá hovoriť, keďže ešte doposiaľ niektoré družstvá nemajú odohraté 
všetky zápasy súťažného ročníka. Možno však konštatovať, že naši 
chlapci ako nováčikovia v súťaži dosiahli pomerne slušné umiestnenie. 
Pre zaujímavosť v dolnej časti  prinášame kompletné výsledky nášho 
mužstva v jarnej časti 2009. Z 28 odohratých zápasov počas celého 
ročníka 10 zápasov vyhrali, 9 remizovali a 9 zápasov prehrali. Súperom 
nastrieľali 43 gólov a 37 gólov inkasovali. V niektorých zápasoch, ktoré 
naši chlapci prehrali s tesným výsledkom, prípadne zápas sa skončil 
remízou, sa prejavila neskúsenosť našich mladých hráčov v takejto 
súťaži. Toto mužstvo vzhľadom na pomerne nízky vekový priemer (23 
rokov) má však pred sebou perspektívu ďalšieho výkonnostného rastu.

Kedy sa začne nový súťažný ročník v tomto období, nemožno 
predpokladať. Možno však predpokladať, že riadiaci orgán tejto súťaže, 
Stredoslovenský futbalový  zväz,  do 21. júna  rozhodne o účastníkoch 
v súťaži, ako aj vyžrebuje ďalší futbalový ročník. 

V jarnom kole mužstvo nášho MFK nastupovalo do zápasov s týmito 

Mládežnícke družstvá v jarnej časti pokračovali v nevyrovnaných 
výkonoch. Starší dorastenci oproti jesennej časti zaznamenali 
výkonnostné zlepšenie, čo sa prejavilo aj na dosiahnutých výkonoch. 
Zatiaľ čo sa v jesennej časti družstvo trápilo a v tabuľke sa pohybovalo 
v dolných častiach, na jar zmenilo svoju tvár.  Zvlášť v dobrej forme 
ich zastihol mesiac máj, keď v neprerušenom slede za sebou vyhrali 
5 zápasov. Aj zásluhou ďalších víťazstiev sa odpútali z dna tabuľky  
a prebojovali sa do prvej polovice aktuálnej tabuľky. Dorastencom, 
ktorí presiahnu vek v tejto kategórii, tréner družstva dospelých p. Ehn 
ponúka počas jarnej prípravy absolvovať tréningový proces s družstvom 
dospelých. Bude záležať na záujme, húževnatosti a zdravej futbalovej 
drzosti  týchto mladých futbalistov, či budú úspešne pokračovať vo svojej 
futbalovej kariére. Mladší žiaci neprekročili svoj tieň z jesennej časti. S ich 
účinkovaním v súťaži nemožno vysloviť spokojnosť. 

Potešením v tomto futbalovom ročníku bolo družstvo starších 
žiakov. V jesennej časti celý rad kôl obsadzovali prvé miesto v tabuľke. 
Na jar im výkonnosť sčasti poklesla alebo, naopak, stúpla výkonnosť 
niektorých družstiev. Pred nich sa postupne zaraďovali družstvá z väčších 
futbalových miest. Pred poslednými zápasmi sa aj napriek tomu môžu 
umiestniť na treťom až štvrtom mieste.

Vo všetkých družstvách  MFK v  Novej Bani po krátkej prestávke 
začne príprava do nového ročníka 2009/2010. O termíne prvých zápasov 
vás budeme včas informovať, hlavne prostredníctvom webovej stránky 
www.novabana.info, kde okrem iného môžete aj sledovať najnovšie 
fotografi e zo zápasov.

Pavel Čellár

hráčmi: Daniel Benkó, Roman Žembera, Marek Rudzan, Martin Budinský, 
Jaroslav Rybár, Marek Guláš, Peter Hudec, Gabriel Švec, František  
Jakab, Marek Pecho, Pavel Blaho, Ivan Tužinský, Peter Marko, Ivan 
Bielik, Martin Poliačik, Patrik Mánik. Tréner družstva bol Mgr. Ladislav 
Ehn, vedúci družstva Jozef Forgáč a manažér Ing. Ladislav Šanta.
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Je nedeľa 10. mája, krásne 
počasie a novobanskí karatisti 
sa ráno o 9.30 h schádzajú na 
parkovisku pred Lidlom, aby 
sa zúčastnili turnaja O pohár 
primátora Novák so zameraním 
predovšetkým pre začiatočníkov. 
26 súťažiacich s podporou 
rodičov a trojice rozhodcov sú 
určite najväčšou skupinou z 12 
zúčastnených slovenských klubov.

Postupne sa všetci zapájajú 
do súťaží v kata a po obedňajšej 
prestávke aj do kumite. Darí sa 
hlavne tým skúsenejším, ale 
nezaostávajú ani začínajúci. 
Zbierka medailí sa postupne 
zväčšuje, najviac tešia tie, 
ktoré deti získali prvýkrát. Nikto 
nesklamal. Každý bojoval za seba, 
ale aj za Novú Baňu. Všetci sa 
navzájom povzbudzovali, držali si 
palce.

Za každé umiestnenie získava 
ŠK karate, Nová Baňa body 
a nebolo ich málo. Nakoniec sa 

so ziskom 43 bodov Nová Baňa 
umiestnila na prvom mieste 
a získala tak vzácnu trofej — pohár 
primátora Novák. Druhý skončil so 
ziskom 29 bodov Zvolen a tretie 
s 27 bodmi domáce Nováky.

Je to pre klub vynikajúci 
výsledok, hlavne to, že sa v klube 
vytvorila vynikajúca základňa 
súťaživých detí a rodičov, ktorí 
ich v tomto športe podporujú 
a povzbudzujú.

Zvláštne poďakovanie patrí 
Veronike Melekovej, ktorá sa 
súťaže zúčastnila ako kouč 
a aktívne pomáhala hlavne tým 
menej skúseným.

Výsledky: Veronika Homolová 
— 1. miesto v kata, 2. miesto v 
kumite, Danko Pohronský — 1. 
miesto v  kata, 2. miesto v kumite, 
Emka Kasanová — 2. miesto v 
kata, 2. miesto v kumite, Barbarka 
Vandlíková — 3. miesto v kata, 
2. miesto v kumite, Kristínka 

Hudecová — 1. miesto v 
kata do 10 r., 2. miesto 
v  kata (10 — 11 r.) 
a 3. miesto (12 — 13 
r.), Maroš Kollár — 2. 
miesto v kata, Marián  
Kokavec — 2. miesto v 
kata, Lukáš Kekeši — 2. 
miesto v kumite, Martin 
Gaži — 1. miesto v kata, 
Róbert Roth — 3. miesto 
v kata, 3. miesto v kumite, 
Samuel Šmikniar — 3. 
miesto v kumite, Katka 
Žemberyová — 3. miesto 
v kata, Kristínka Puziová 
— 3. miesto v kata, Lucka 
Petrovičová — 3. miesto 
v kumite (14 — 15 r.), 
2. miesto (16 — 17 r.), 
Michaela Budovcová 
— 2. miesto v kata. 
Bojovali aj Janko a Miško 
Ďurovičovci, Martinka 
Homolová, Timotej Juhás, Miška 

Novobančania to roztočili

Holečková, Miško Žembery, Gregor 
Galeta aj Samko Tužinský. 

 Text: -jš- ; foto: -team- 


